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60 Sesja Rady Gminy Grzegorzew 7.11.2023 r.        
godz. 14:00 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę o zajmowanie miejsc.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę o zajmowanie miejsc. 

Otwieram obrady 60 sesji Rady Gminy Grzegorzew, serdecznie witam na obradach panie i panów 

radnych. 

Witam panią Bożenę Dominiak, wójta gminy Grzegorzew, witam panią Katarzynę Fila, dyrektora 

do spraw administracyjnych urzędu, witam panią Renatę Dopierałę skarbnika gminy. 

Powitania kieruję do państwa sołtysów. 

Witam pana Piotra Bednarkiewicza, członka zarządu stowarzyszenia Solna Dolina, witam 

serdecznie. 

Witam pana Bartłomieja Fiwka, redaktora Portalu internetowego, który realizuje dzisiejszą 

transmisję wraz z całą obsługą techniczną. 

Serdecznie witam i pozdrawiam wszystkich mieszkańców gminy Grzegorzew oraz osoby, które 

będą śledziły obrady naszej sesji, witam serdecznie.  

Szanowni Państwo, odbywamy dziś jedną z ważniejszych sesji w roku. Sesję podatkową, to dziś 

Rada Gminy uchwali stawki podatkowe, jakie będą obowiązywały na terenie naszej gminy w 

przyszłym 2024 roku. Za chwilę będziemy na te tematy dyskutować. 

Państwo Radni, Szanowni Państwo, przystępujemy do realizacji porządku obrad sesji, 

stwierdzam, że na ogólny stan 15 radnych Rady Gminy w obradach 60 sesji uczestniczy 13 

radnych, co stanowi podstawę do odbycia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. 

Porządek dzisiejszej sesji określony został w zawiadomieniach o zwołaniu obrad. 

Jeżeli nie usłyszę w tym momencie wniosków Państwa Radnych do porządku obrad sesji, 

przystąpimy do jego realizacji w formie określonych w zawiadomieniach. 
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Nie widzę. 

Kontynuując obrady, przedkładam informację o korespondencji, jaka wpłynęła do Rady Gminy w 

okresie międzysesyjnym.  

Państwo Radni, pani wójt, Szanowni Państwo, drodzy mieszkańcy, przedstawiam informację o 

pracy Rady Gminy Grzegorzew oraz korespondencji, jaka wpłynęła do biura Rady Gminy od 

czasu odbywania ostatniej sesji Rady Gminy, to jest od 27 października do dziś 7 listopada. 

Szanowni Państwo, od ostatnio odbytej sesji minęło zaledwie 10 dni. To krótki okres. Chciałbym 

poinformować, że realizując decyzję i uchwały wysokiej rady przekazałem do prezesa Sądu 

Okręgowego w Koninie oraz prezesa Sądu Rejonowego w Kole informację o wybranych ławnikach 

sądowych z terenu naszej gminy. Na adres prezesa Sądu Rejonowego w Kole, obok uchwały w 

sprawie wyboru ławników, zgodnie z przepisami prawo o ustroju sądów powszechnych 

przekazane zostały kompletne dokumenty zgłoszeniowe wybranych ławników, o których mowa w 

art. 162 paragrafy od 2 do 4 cytowanej ustawy. 

Na adres prezesa zarządu Miejskiego zakładu gospodarki odpadami komunalnymi w Koninie, 

przedłożyłem opinię w sprawie cennika opłat na 2024 rok za odzysk i unieszkodliwianie odpadów 

komunalnych, łącznie z frakcjami gromadzonymi selektywnie. 

Przypominam, że na ostatniej sesji Państwo Radni, zdecydowaliście, że będzie to opinia 

negatywna. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Państwo Radni, Szanowni Państwo przedstawiając na poprzedniej sesji informację o złożonych 

oświadczeniach majątkowych zobowiązałem się, że z wynikami analizy oświadczeń majątkowych 

dokonywanej przez urząd skarbowy zapoznam państwa na najbliższej sesji. Wywiązując się z 

powyższego uprzejmie informuję, że informacja pani naczelnik urzędu skarbowego w Kole o 

wynikach analiz oświadczeń majątkowych za 2022 rok wpłynęła do biura Rady Gminy 

30 października br. Za chwilę ją państwu odczytam. Zanim to uczynię chciałbym prosić Państwa, 

Radnych oraz osoby zobowiązane do składania oświadczeń majątkowych o zwrócenie uwagi na 

nieprawidłowości stwierdzone przez urząd skarbowy celem uniknięcia błędów i nieprawidłowości 

na przyszłość. 

Informacja o wyniku analizy oświadczeń majątkowych. Szanowni Państwo, informuję, że 
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przeanalizowaliśmy oświadczenia majątkowe za 2022 rok, złożone przez przewodniczącego Rady 

Gminy w Grzegorzewie w ilości 14 sztuk, wójta gminy Grzegorzew w ilości 8 sztuk, wojewodę 

Wielkopolskiego w ilości 2 sztuk. 

W wyniku analizy danych zawartych w oświadczeniach majątkowych stwierdziliśmy następujące 

nieprawidłowości. Podanie adresu zamieszkania niezgodnego z adresem zamieszkania 

wskazanym w zeznaniu rocznym, podanie innego lub niepełnego adresu zamieszkania. 

Niewskazanie lub nieprecyzyjne wskazanie danych w części, b oświadczenia, liczba i kolejność 

ujawnionych adresów winna odpowiadać liczbie i kolejności nieruchomości wykazanych w pkt 2 

części a oświadczenia majątkowego. 

Bezzasadne wskazanie adresu nieruchomości w części b oświadczenia majątkowego, 

wypełnienie oświadczenia majątkowego niezgodnie ze wzorem. 

Wpisywanie słowa brak lub w ogóle niewypełnianie poszczególnych rubryk zamiast wpisać nie 

dotyczy. Nieokreślenie przynależności, składników majątkowych, dochodów i zobowiązań do 

majątku odrębnego lub majątku objętego małżeńską wspólnością majątkową. 

Niepodanie wartości nieruchomości. 

Wykazanie przychodów zamiast dochodów, nie wykazanie wszystkich dochodów lub wykazanie 

dochodów w nieprawidłowej wysokości. 

Nie wykazanie lub wykazanie w nieprawidłowej wysokości dochodu z tytułu pełnienia funkcji 

radnego, nie wykazanie przychodu i dochodu z gospodarstwa rolnego, nie wykazanie faktu 

prowadzenia działalności gospodarczej w formie spółki cywilnej w pkt 6 oświadczenia 

majątkowego, zamiast tego wykazano w pkt 3 posiadanie udziałów w spółce handlowej. Nie 

wykazanie składnika mienia ruchomego o wartości powyżej 10 000 zł, zakupionego w 2022 roku, 

niepodanie lub błędne podanie w formie miesięcznej raty kwoty zadłużenia wg stanu na dzień 

31 grudnia 2022 roku. 

Podstawa prawna art. 24 h ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym. Z 

wyrazami szacunku naczelnik urzędu skarbowego w Kole Ewa Mamys.  

Czy w zakresie poddanych przeze mnie informacji macie państwo pytania? Bardzo proszę. 

Nie widzę. Zatem przystępujemy do realizacji kolejnych punktów sesji. W pkt 4. wysłuchamy 

informacji pani wójt o pracy w okresie między sesyjnym. Bardzo proszę pani wójt oddaje głos. 
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Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Dzień dobry państwu serdecznie witam Państwa Radnych na obradach dzisiejszej sesji Rady 

Gminy Grzegorzew. Od ostatniej sesji minęło zaledwie 10 dni. Troszeczkę tych informacji już 

mamy, dlatego też proszę Państwa Radnych i szanownych państwa śledzących obrady dzisiejszej 

sesji o cierpliwe wysłuchanie naszej informacji. Panowie przewodniczący, panie panowie radni, 

Drodzy Państwo sołtysi, serdecznie dzisiaj wszystkich witam na obradach dzisiejszej sesji. Witam i 

pozdrawiam wszystkich państwa śledzących obrady naszej sesji Rady Gminy. Tak jak 

wspomniałam, minęło 10 dni od ostatniej sesji Rady Gminy i pozwólcie państwo, że na początku 

będę posługiwała się dokumentacją fotograficzną, informującą o postępie prac i realizacji zadań, 

jakie nałożone mamy, uchwałami rady i podpisy i wynikające z podpisanych umów. Bardzo bym 

prosiła, może o spojrzenie, proszę o spojrzenie na prezentacje fotograficzną. Drodzy Państwo, 

staram się informować podczas obrad każdej sesji o postępie prac, jakie realizujemy w naszej 

gminie i tak. Jak państwo widzą, trwa przebudowa osiedla w Grzegorzewie przy ulicy Choińskiej. 

Kasztanowej, Lipowej. Zaczyna już nabierać ładnego wyglądu parking, który będziemy kończyć 

wkrótce i to jest parking naprzeciw hali sportowej jak państwo widzą. 

Myślę, że doczekamy się bardzo wspaniałego miejsca, które zdecydowanie rozwiąże problemy 

parkowania w naszej miejscowości, naprawdę nabiera to bardzo imponującego wyglądu, ale sami 

państwo ocenią. 

Następnie ulica Kasztanowa, Lipowa, ulica Źródlana w dalszej części. Są określone też 

utrudnienia wynikające z różnych poziomów ogrodzeń przy posesjach. Szanowni Państwo, 

mieszkańcy grodząc swoje posesje, często, właściwie to nigdy jeszcze do nas nikt nie zwrócił się 

do urzędu, aby ustalić rzędne terenu, na jakim poziomie będą wykonywane planowane drogi i 

potem w konsekwencji tego rodzą się kłopoty podczas takiej inwestycji, jaką właśnie realizujemy, 

są takie miejsca na osiedlu, gdzie mieszkańcy wywyższyli sobie swoje posesje, szczególnie 

podwórka i teraz, jak państwo widzą, proszę, spojrzeć na prawą stronę, jak odsłoniliśmy 

fundament. Naturalnie, że w tej chwili jeszcze będziemy nawozić podkład i to się troszeczkę 

zniweluje. Jednak w niektórych miejscach może być problem. Jak państwo widzą kanalizacja 

sanitarna, deszczowa, układana, również przygotowany już jest plac i miejsca pod oświetlenie 

tego osiedla. Również tzw. kanały technologiczne przy tych ulicach, czyli projekt już opiewał na 

wykonanie wszystkich, infrastruktury, która jest nałożona na na nas przepisami prawa. 

Nadbudowujemy studnie deszczowe. Jak państwo widzą, układamy krawężniki. Wkrótce tam też 
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ta ulica będzie nabierała już innego wyglądu w momencie, kiedy będziemy układać kostkę. 

Tak jak wielokrotnie prosiliśmy o cierpliwość mieszkańców, wiemy, że stopień trudności tutaj jest 

duży. Parkowania, ale mieszkańcy są dzielni, a nade wszystko, Drodzy Państwo, wykonawca. 

Naprawdę wyrazy uznania dla firmy Stella i firm, które współpracują z firmą Stella. Radzą sobie i 

jak państwo widzą przecież też i pogoda, chociażby w piątek, kiedy silne opady deszczu. 

Prace przebiegają zgodnie z terminem. 

Drodzy Państwo, rozpoczęliśmy przebudowę drogi gminnej Bylice - Borysławice Kościelne, tak 

dawno oczekiwanej przez mieszkańców i przez Państwa Radnych, kiedy państwo wnioski 

składaliście w inwestycjach. Inwestycja w pierwszym w tej części dofinansowanej z funduszu 

ochrony gruntów rolnych. To będzie właściwie, to myślę, że dzisiaj będzie już ułożona 

nawierzchnia bitumiczna. To jest początek drogi, jak państwo widzą, żeby zobrazować to tutaj, jak 

jest krzyż i droga prowadząca na Byliczki, a to jest w kierunku Borysławic i już nabiera wyglądu. 

Geodeci byli, pomierzyli wszystko. Mamy tylko w jednym miejscu usunięcie jednego rzędu 

drzewek posadzonych, konkretnie akacji. I zaznaczam i uspokajam, bo Państwo Radni też mieli 

pytania, że jesteśmy na swoim terenie, czyli w granicach określonych geodezyjnie, budujemy 

drogę. Droga dofinansowana jest, jak wspomniałam z dawnego fogru, tutaj mamy dofinansowanie, 

będziemy rozliczać. 15 listopada będziemy mieć, Drodzy Państwo, drugą część w kierunku drogi 

krajowej nr 92, a następnie oznakowanie tej drogi. O czym też będziemy państwa informować. 

Należy dodać w tym miejscu, że dzięki tutaj decyzji na naszych Państwa Radnych, na ten cel 

zabezpieczyliśmy ponad 1 200 000 zł. To są niemałe pieniądze z naszego budżetu, a jak 

pamiętamy, dofinansowanie z urzędu Marszałkowskiego mamy w wysokości około 300 000. 

Także decyzją państwa radnych na pewno mieszkańcy będą cieszyć się i dziękować, bo też w tym 

obszarze będziemy mieć skrócony dowóz dzieci, które wozimy do szkoły w Bylicach z Borysławic. 

Dodam że, bo myślę, że warto zauważyć, że firma, która wykonuje tę drogę, jest firmą, która po 

raz pierwszy na terenie naszej gminy prowadzi ten rodzaj prac. Firma z gminy Lądek i podczas 

spotkania Drodzy Państwo, muszę pochwalić tutaj wykonawcę, no jak to mówimy często, że na 

końcu, ale na początku warto też powiedzieć, że naprawdę sprzęt i wykonawca podszedł do 

tematu bardzo profesjonalnie. Również był geodeta z tej firmy, także bardzo nam, bardzo nam się, 

to ta współpraca na początku dobrze układa. Zobaczymy, czy przystąpi do przetargu, który 

wkrótce będzie rozstrzygany. Jak państwo widzą już samochody ciężarowe dowożą materiał 
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zagęszczający, równiarka i walec wszystko pracuje także cieszę się bardzo, bo prace idą bardzo 

postępują terminowo. Podbudowa. Widzimy tak.  

Planowane jest dzisiaj ułożenie masy. Pewnie Państwo Radni, jadąc do domu, może zobaczycie, 

czy już tam coś się zadziało. Dobrze. Podczas sesji Rady Gminy pan wiceprzewodniczący rady 

pytał jak postępy prac, drodzy Państwo, w szkole, byłej szkole w Borysławicach Kościelnych. 

Odpowiadając na wniosek Państwa Radnych przygotowaliśmy dokumentację fotograficzną na 

temat właśnie prac w szkole podstawowej w Borysławicach Kościelnych i zachęcam spójrzcie, 

państwo jakie zmiany zachodzą w szkole. Kto z państwa pamięta? Wejście do szkoły było z 

drugiej strony, ale kiedyś w dawnych czasach ta szkoła miała wejście z tej strony i bardzo fajnie, 

że osoba, dzierżawca właśnie zamontował super nowe drzwi i już są nowe schody, czyli szkoła 

wraca do tego momentu jak było kiedyś wejście, tak? Mówiliśmy o tym, że w środku już jest 

klimatyzacja. Proszę zauważyć, prace są zdecydowanie no, korytarz wygląda zupełnie inaczej. 

Drzwi, zupełnie szkoła przechodzi gruntowny remont. 

Wejście klatką schodową do góry, instalacja elektryczna nowa. Całkiem wszystko tutaj po 

nowemu. Podziwiamy dzierżawcę, który zaufał samorządowi gminy Grzegorzew i jako dzierżawca 

inwestuje tak duże pieniądze w placówkę, która nie jest jego własnością. Proszę zauważyć, 

zupełnie, zdecydowanie inaczej to wszystko wygląda. 

I tak jak wcześniej już mówiliśmy, mam nadzieję, że po wszystkich pracach, koło gospodyń z 

Borysławic Kościelnych będzie miało tam super miejsce i te wszystkie wątpliwości, które były 

wcześniej, zostaną rozwiane. 

Nowe kaloryfery, nowy kocioł. Jesteśmy pełni podziwu. Naprawdę, Drodzy Państwo, wrócę 

jeszcze do strony drugiej informacji o mojej pracy. Drodzy Państwo. 2 listopada dokonaliśmy 

otwarcia ofert na wykonanie programu funkcjonalno użytkowego dla zadania prace 

restauratorskie. Wspominaliśmy o tym, że nasze 2 świątynie otrzymały dofinansowanie w ramach 

rządowego programu Polski ład. Chcę, państwu powiedzieć, że my jako gmina, bo wiemy o tym, 

że bank gospodarstwa krajowego nałożył taki obowiązek, żeby to było upublicznione w związku z 

tym, w związku z tym myśmy przeprowadzili takie zapytanie ofertowe na to zadanie w programie 

zaprojektuj i wybuduj. 

I Drodzy Państwo, na stronie trzeciej informacji o mojej pracy podajemy państwu, podajemy 

państwu informacje, jakie firmy przystąpiły do tego przetargu. Firma z Poznania wygrała ten 
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przetarg i cieszę się bardzo, bo to jest firma pianino, która będzie wykonywała dokumentację dla 

obu świątyń, czyli drewnianej świątyni w Borysławicach i drewnianej świątyni w Grzegorzewie. 

Następnym etapem będzie już sama dokumentacja, a prace restauratorskie będą wykonywane w 

przyszłym roku. 

Jeszcze wrócę do drugiej strony informacji o naszej pracy. Mamy też dobrą wiadomość, 

otrzymaliśmy po kilku miesiącach. Dodam wysoka Rado, szanowni Państwo, mamy zgodę 

ministra rozwoju i technologii w sprawie odstępstw od warunków technicznych, jakim powinny 

odpowiadać budynki w odniesieniu do usytuowania rozbudowanego budynku. Chodzi tu wysoka 

Rado, Szanowni Państwo, o planowany budynek, rozbudowę budynków na miejscowym stadionie 

w Grzegorzewie, który będzie użytkował, klub sportowy Orzeł Grzegorzew, no i nie tylko, bo 

budynek będzie również użytkowany przez samorząd naszej gminy. Drodzy Państwo, oczekujemy 

na kosztorys, który będzie wykonywała nam firma Fabud z Koła i na pełną dokumentację 

techniczną. W momencie, kiedy jesteśmy przy sprawach klubów sportowych, uprzejmie informuję, 

że prace w Barłogach przy ocieplaniu i modernizacji budynku szatni dla klubu sportowego Sparta 

trwają w terminie. W zależności od pogody, powinni powinniśmy wkrótce te prace zakończyć. To 

jest pisemna część informacji o naszej pracy i wracamy do dalszej części. Panowie 

przewodniczący, Panie i Panowie radni realizując państwa wnioski, realizując petycję, jaka 

wpłynęła do naszej gminy. Państwo wiedzą, chodzi o petycję mieszkańców Borysławic 

Zamkowych i wsłuchując się w głos tutaj wysokiej rady i realizując uchwałę i decyzje Państwa 

Radnych, zleciliśmy uprawnionemu geodecie rozgraniczenie tej drogi dojazdowej, o której tak 

często mówimy, która stwarza tam troszeczkę też problem między sąsiadami, którzy mają tam 

pola. Wysoka Rado, jest geodeta, bo ja wspominałam, że jeden z geodetów zrezygnował i nie 

podejmuje się tego zadania, ale jest też inna firma, która podjęła się tego zadania i będzie 

przystępował do tej do rozgraniczenia. Jak to się skończy? Trudno nam powiedzieć, ale decyzją 

Państwa, Radnych przystępujemy, zostało to zlecone tutaj wysoka Rado koszt jest na tę chwilę 

około 9800 zł. 

No mamy nadzieję, że podjęte działania pozwolą skutecznie tę sprawę rozwiązać. 

Drodzy Państwo nawiązując do informacji podanej podczas ostatniej sesji Rady Gminy dotyczącej 

planowanej inwestycji na moście w Borysławicach. Znajdziemy dzisiaj w zmianach do budżetu 

kwotę zabezpieczającą na ten cel. Na to zadanie. Dobrze byłoby, gdyby nam się udało to zadanie 

wykonać jeszcze w tym roku, gdyż wody akurat w rzece Rgilewce pozwalają na to, a jak wiemy, 
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stan techniczny tego mostu jest coraz gorszy i planowalibyśmy wykonać te prace, a pani skarbnik 

bardzo dziękuję, że tam, w tych meandrach budżetowych udało się znaleźć te pieniążki, 

pozdejmować z innych paragrafów. Dzisiaj w zmianach do budżetu zaczynamy już porządkować 

między paragrafami wydatki i gdzie tylko to możliwe, drodzy Państwo, szukamy możliwości 

sfinansowania innych jeszcze wniosków, które państwo składacie. Chociażby tak jak oznakowanie 

ulic czy oznakowanie posesji i takich spraw związanych z porządkowaniem mamy wiele na terenie 

naszej gminy. Drodzy Państwo, te prace planowane, na które zabezpieczamy pieniądze, to kwota 

154 000 zł. I ta mamy nadzieję, że w tym roku uda nam się wykonać to zadanie, że pogoda 

jeszcze nam będzie służyła. 

Wspominamy o zmianach w proponowanej uchwale budżetowej. Te zmiany obejmują także kwotę 

160 000 zł, o czym też wspominaliśmy. Jest to sprawa wysoka, Rado bardzo ważna, jak wszystkie 

inne są ważne. Chcemy wykonać dokumentację i może jeszcze w tym roku by się udało. Znaleźć 

wykonawcę na przycisk pod rzeką Rgilewką na wykonanie i połączenie nowo wybudowanej stacji 

uzdatniania wody ze stacją, uzdatniania w Bylicach i w ten oto sposób byśmy byli praktycznie 

samowystarczalni w dostarczaniu wody dla naszych mieszkańców. Zadanie trudne, wiadomo, że 

poziom wody w rzece na tę chwilę pozwala. Jak to się będzie układało troszkę później, bo też 

deszcze ostatnio były, więc zobaczymy. Na tę chwilę będziemy kończyć dokumentację, a w tym 

miejscu chciałabym jeszcze raz podziękować panu wiceprzewodniczącemu rady Zbigniewowi 

Molickiemu, panie Zbyszku dziękujemy bardzo za skuteczne, skuteczne dostarczenie oświadczeń 

do wszystkich rolników, którzy wyrazili zgodę, abyśmy te urządzenia na ich gruntach umieścili, bo 

Drodzy Państwo, to będzie przejście, ale też zanim dojdziemy do rzeki, przechodzimy przez 

grunty prywatne, do których trzeba się, na które trzeba mieć zgodę, po to, żeby otrzymać 

pozwolenie na budowę. I jeszcze wody polskie wysoka Rado, szanowni Państwo, tutaj opiniują, bo 

gdyby było potrzebne pozwolenie i decyzja środowiskowa, to ta inwestycja w tym roku się, muszę 

otwarcie, państwu powiedzieć, w tym roku nie uda, bo gdyby wody polskie podjęły decyzję i 

wydały nam decyzję, mówiącą o tym, że będzie potrzebne, decyzja środowiskowa, to jak państwo 

pamiętają przy chociażby przy budowie dróg czy innych inwestycji, jakie realizujemy w gminie, to 

otrzymanie decyzji środowiskowej wymaga kilku miesięcy. Mamy nadzieję, że wody polskie, pan 

dyrektor wód polskich odstąpi od tego obowiązku. Na pewno będzie potrzebne natomiast 

pozwolenie wodno prawne, bo tutaj to już jest konieczność. Tak dobrze, czyli przechodzimy do 

dalszej części. Wysoka Rado, Szanowni Państwo, drodzy mieszkańcy, Drodzy Państwo, sołtysi i 
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drodzy słuchający obrad sesji. 

Wczoraj 6 listopada uczestniczyłam w nadzwyczajnym zgromadzeniu wspólniku Miejskiego 

zakładu gospodarki odpadami komunalnymi w Koninie. Jak państwo pamiętają na pewno i wiedzą, 

że nasza gmina należy do tego do związku Międzygminnego i do do związku, gdzie wywozimy 

nasze śmieci, odpady komunalne. Wczorajsze zgromadzenie wspólników, dotyczyło ceny na 2024 

rok za odzysk i unieszkodliwianie odpadów komunalnych. 

Uprzejmie państwa informuję, że od stycznia 2024 roku w zakładzie gospodarowania odpadami 

komunalnymi w Koninie następuje wzrost ceny zagospodarowania zebranych odpadów. I tak tutaj 

będzie wzrost ceny na odpady bio oraz popiołu z gospodarstw domowych. W porównaniu do br. 

cena za zagospodarowanie odpadów bio wzrasta o 26%. Szanowni Państwo, czyli do kwoty 

207 zł 36 gr za tonę.  

Drodzy Państwo, wywozimy odpadów bio bardzo dużo, w gminie wiejskiej. 

Dobrze byłoby i tutaj prośba ogromna do naszych mieszkańców, aby tych odpadów bio, gdzie też 

mieszkańcy zobowiązywali się, że będą mieć, że będą mieć pojemniki, mam na myśli tutaj 

kompostowniki, zauważcie państwo, 26% ponad wzrost. 

To są te słynne, brązowe worki, które państwo wystawiają.  

Następną opłatą, która zostanie podwyższona szanowni Państwo, to cena za zagospodarowanie 

popiołu ta cena wzrasta o 16%, to jest z kwoty 162 zł do kwoty 189. 

I tutaj też apel, bo są gminy, wczoraj podczas walnego, które trwało bardzo długo, samorządowcy, 

członkowie, zakładu komunalnego niektórzy byli zdziwieni, że w gminach wiejskich wywozi się 

popiół. No ja wiem, że na osiedlach jest trudno, ale ten popiół można w jakiś sposób, też nawet na 

swojej posesji zagospodarować. Szanowni Państwo, 189 zł za tonę. Wywozimy tego z naszej 

gminy też dużo. 

Konsekwencją tego będzie, panie panowie radni zastanowić się ceną za odpady komunalne, a 

przetarg musimy ogłosić do końca, także na bramie na tej, jak to mówimy kolokwialnie w Koninie 

będziemy tyle płacić. Cena za zagospodarowanie pozostałych odpadów pozostaje bez zmian. 

Czyli Szanowni Państwo, za szkło będziemy płacić 10 zł brutto, za papier i tekturę 27 zł, 81 zł 

brutto. Natomiast zielone pojemniki, które wystawiamy. Dzień dobry. Zmieszane, po segregacyjne, 

jak to mówimy, to za te odpady będziemy płacić i tu proszę państwa 345 zł, 60 gr za 1 tonę 
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odpadów. Także kwoty są duże. Wprawdzie cena za zmieszane pozostaje bez zmian na bramie, 

ale każdą tonę, którą wywozimy z naszej gminy, to każda z tych jest ważona na bramie i po prostu 

mamy wystawioną fakturę. Jak państwo pamiętają, firma Bakun, która świadczy usługi na terenie 

naszej gminy, jest takim tzw. Przewoźnikiem tylko tak, tyle ile wystawimy za bramę, tyle firma 

zabierze. To wszystko jest ważone i otrzymujemy za to faktury. 

Także zawsze zwracamy się do nas wszystkich, dotyczy to nas wszystkich, mnie, państwa, 

wszystkich segregujmy. 

A jednocześnie popiół, zielone, bio, w miarę możliwości, jeżeli to jest możliwe, gdzieś, to w miarę 

możliwości zagospodarujmy na własnej działce. 

Szanowni Państwo, drodzy mieszkańcy, wysoka Rado. Od czasu sesji tak jak już mówiłam, minęło 

10 dni, a 1 listopada weszła nowa ustawa. Pewnie państwo słyszą to w mediach o tzw. pomocy 

sąsiedzkiej. Wysoka Rado z pełną odpowiedzialnością chciałabym powiedzieć, że ten temat nie 

tylko pomocy sąsiedzkiej, która dopiero co weszła w życie, ale też temat wcześniejszych ustaw, 

które obowiązują. A na terenie naszej gminy musimy się do tego przyznać niewiele się zadziało. 

Mam tu na myśli usługi opiekuńcze, mam tu na myśli pomoc wytchnieniową i mam tu na myśli 

pomoc sąsiedzką, która weszła od 1 listopada tego roku i na pewno tutaj będą potrzebne decyzje 

Państwa Radnych, bo w tych sprawach musimy porozmawiać na temat szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze. Te odpłatności w gminach są w różnej 

wysokości. To wszystko zależy od sytuacji, jaka jest w rodzinie. To jest temat bardzo szeroki i 

bardzo wymagający tutaj wyliczeń. A do państwa sołtysów już teraz, w momencie się zwracam 

jeszcze raz. Dlaczego mówię jeszcze raz? Bo informowała mnie kierownik Gminnego ośrodka 

pomocy społecznej, że do państwa sołtysów zwracała się z zapytaniem, ile rodzin, ile osób w 

każdym z 13 sołectw wymagałoby takiej opieki i ile osób w państwa sołectwach byłoby do tego, 

żeby można było przeliczać. Także mam prośbę, odpowiedzcie na prośbę pani Jolanty 

Wawrzyniak, zastanówcie się drodzy Państwo. 

My kalkulując wtedy z państwem radnymi, będziemy się zastanawiać, bo musimy podjąć uchwałę. 

A pomoc sąsiedzka to jest nowinka. To jest w ogóle nowość, która też wprowadza możliwości, że 

można pomóc odpłatnie, nieodpłatnie. A Rada Gminy jest beneficjentem tego programu i może 

składać też wnioski. Niewiele jeszcze wiemy o pomocy sąsiedzkiej, ale wiemy na pewno, że 

potrzebna jest uchwała i osoby, które mogłyby świadczyć na rzecz sąsiada taką pomoc, będą to 
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mogły świadczyć odpłatnie. 

Tutaj, drodzy Państwo, Radni na ten temat usług opiekuńczych i tej pomocy wytchnieniowej na 

pewno będziemy rozmawiać, bo taka pomoc jest potrzebna w naszej gminie, a są też osoby, które 

by się tym zajęły. Są panie, które są w domu, no może, by zrobiły zakupy? Nie wiem, podjechały 

do kogoś, zapytały się, co trzeba? Rozmowa często jest bardzo ważna, tak. Także Drodzy 

Państwo, sołtysi no właśnie, panie Grzegorzu, dobrze także jak tu Panie i Panowie sołtysi 

odpowiedzą, a my będziemy na pewno procedować nad tymi uchwałami. Dobrze, to bardzo 

dziękuję w tym momencie już państwu, sołtysom i przechodzę do dalszej części informacji o 

naszej pracy. 

Wysoka Rado, szanowni Państwo, dbając o stan finansów naszej gminy, pozyskaliśmy kolejne 

dofinansowanie oraz sfinalizowaliśmy realizowane dzięki otrzymanym dotacjom projekty. I tak 13 

edycja konkursu pięknieje Wielkopolska wieś. W związku ze skutecznie napisanym projektem 

otrzymaliśmy dotację w kwocie 18 000 i zrealizowaliśmy przedsięwzięcie na placu zabaw, czyli 

taki projekt, nazywał się tak "Na placu zabaw się pobawimy, nasze dzieci uszczęśliwimy". No 

bardzo ładny projekt naszej pani, gratulujemy i tutaj utworzyliśmy plac przy świetlicy wiejskiej w 

Ponętowie Dolnym. Fajnie, cieszę się bardzo. Mieszkańcy się też z tego cieszą. Drodzy Państwo, 

przechodzimy do dalszej części. Nowo powstały plac, to już mówiłam. Przy remizie OSP w 

Ponętowie Dolnym po raz kolejny środki zewnętrzne wesprą działalność jednostek Ochotniczych 

straży Pożarnych z terenu naszej gminy. I tak w ramach środków z funduszu pomocy 

pokrzywdzonym, tutaj mamy 1 fotkę, mam nadzieję, że ją zaraz aha, bo jest droga w 

Borysławicach. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Dobrze, po raz kolejny środki zewnętrzne. Teraz tak jednostka Ochotniczej straży pożarnej z 

Barłóg wzbogaciła się o 4 ubrania specjalistycznej i lampę stojącą akumulatorową, a w ramach 

dotacji z wojewódzkiego funduszu ochrony środowiska jednostka nasza z Grzegorzewa 

wzbogaciła się o 11 sztuk nowych hełmów strażackich. Potem w prezentacji będzie też fotka i w 

dzisiejszych zmianach do budżetu znajdą Państwo Radni, zabezpieczenie z naszej strony.  

Na prezentacji mamy drogę w Borysławicach Zamkowych, pamiętają państwo, myśmy wykupili ten 

grunt po to, żeby utworzyć drogę gminną i teraz rozpoczęły się tam prace. Tak, już to zaczyna 

wyglądać i wierzę głęboko, że państwo, którzy mieszkają tam na końcu, będą mogli bezpiecznie 
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dojechać, wyjechać do tej drogi publicznej. Również tutaj wniosek Pana Radnego Sikorskiego 

Andrzeja został też już skutecznie przygotowany. Wkrótce pojawi się tam znak mówiący o tym, o 

numerach posesji po to, żeby karetka pogotowia, w razie potrzeby czy inny transport bezpiecznie 

dojechał. I tak samo odbiór odpadów komunalnych. Dobrze wspominałam o dofinansowaniu z 

funduszu ochrony środowiska w Poznaniu, tutaj mamy fotkę, którą udostępnił nam pan naczelnik, 

Pan Radny Michał Sucina. Dziękujemy, bardzo, widzą państwo, niesamowity porządek, brawo 

tutaj druhowie z jednostki OSP w Grzegorzewie. Hełmy, które państwo widzą na półeczkach, 

elegancko napisane nazwiska. No naprawdę, zupełnie to wygląda jak w domu. Brawo, druhowie. 

Okej. 

Przechodzimy do dalszej części informacji, a mianowicie do takiej części już można by, było 

powiedzieć, już związanej z wydarzeniami. I tak widzieliśmy się podczas sesji zapraszałam 

państwa na Grand Prix powiatu Kolskiego w tenisie stołowym i teraz posłużę się dokumentacją 

fotograficzną. Bardzo fajnie nam się to udało, tutaj Stowarzyszenie przyjaciół szkoły podstawowej 

z Przedcza z panem Jarosławem Sobańskim na czele i z panią Dorotą, panią prezes z tego 

stowarzyszenia, wspólnie z przedstawicielami naszej, pracownikami hali sportowej w 

Grzegorzewie i z panem wiceprzewodniczącym rady Zbigniewem Molickim, tutaj jak państwo, to 

zdjęcie, które państwo widzą, to jest otwarcie rano o 9, jak państwo widzą, nasi mieszkańcy grają 

w tenisa. 

Bardzo ciekawe spotkanie, ponad 50 zawodników z 3 województw. Wysoka Rado, panie, panowie 

trenerzy i tutaj już mamy podsumowanie, wręczamy o godzinie 13. dyplomy, medale i głównym 

sponsorem był pan Krzysztof Górecki z Karszewa firma, słynna firma Ogórecki. 

Mieliśmy wielu zawodników, postaraliśmy się, żeby to gościnnie, tutaj, wspólnie z panem 

Waldemarem Banasiakiem, członkiem zarządu powiatu Kolskiego, z panem prezesem 

Fiałkowskim, bo każdy ma tutaj wysoka Rado, swój udział, to są też i sponsorzy i też nasi no nasi 

dobrzy, ludzie, którzy pomagają nam. A powiat kolski też uczestniczył w sfinansowaniu tego 

zadania. Jeszcze raz powtarzam Drodzy Państwo, ponad 50 osób brało udział w tych, w tym 

Grand Prix. Teraz kolejne rozgrywki będą w gminie Kłodawa. Nasi mieszkańcy również brali w tym 

wysoka Rado, udział. 

Dobrze i przechodzimy do strony szóstej informacji o naszej pracy, wysoka Rado, szanowni 

Państwo.  
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Kiedy mówimy o aktywności sportowej, nie mamy tutaj akurat zdjęcia, ale chcielibyśmy bardzo 

mocno podkreślić, że nasi uczniowie biorą udział w finałach rejonu konińskiego szkół 

podstawowych w unihokeju i tak np. jutro uczniowie ze Szkoły podstawowej imienia Adama 

Mickiewicza w Barłogach jadą na taki turniej, finał rejonu konińskiego, następnie też pojadą dzieci, 

uczniowie ze szkoły podstawowej w Grzegorzewie, czyli jutro trzymamy kciuki za naszych ze 

szkoły w Barłogach i tutaj gratulujemy panu Mariuszowi Wilamowskiemu, który będzie opiekował 

się dziećmi z Grzegorzewa. A jeśli chodzi o Barłogi, to wychowawca i nauczyciel wychowania 

fizycznego, to jest pani Mariola Cicha. Gratulujemy umiejętności i talentów sportowych i pięknie 

promują naszą gminę, cieszymy się bardzo. Wysoka Rado, szanowni Państwo, przejdziemy teraz 

do do uroczystości, jakie miały też miejsce w okresie między sesyjnym. I tak 30 października, 

mamy tutaj troszeczkę, o. Najpierw tak zrobimy, 30 października wspólnie z całą społecznością 

szkolną szkoły podstawowej imienia Tadeusza Zawadzkiego Zośki w Grzegorzewie uczciliśmy 

pamięć o patronie szkoły, o Tadeuszu Zawadzkim "Zośka". Wspólnie z panem 

wiceprzewodniczącym rady wzięliśmy udział w uroczystościach, jakie miały miejsce w szkole 

podstawowej w Grzegorzewie. I tak jak państwo widzą, dużo prac wpłynęło na konkurs, ale ja 

zaraz jeszcze wrócę, dlaczego pokazujemy pracę? Bo to były takie, można powiedzieć, w tym 

dniu 3 etapy albo 3 wydarzenia. I tak najpierw byliśmy z panem wiceprzewodniczącym na 

ślubowaniu pierwszych klas. Widzą państwo, jak pan dyrektor wspólnie z wychowawcami przy 

sztandarze pierwszoklasiści ślubują i stali się pełnoprawnymi uczniami. Drodzy Państwo, było to 

bardzo pięknie przygotowana uroczystość. Gratulujemy panu dyrektorowi Józefowi Sochackiemu i 

wychowawcom pani Agnieszce Czajka i pani Marioli Góreckiej. Szanowni Państwo, widzą 

państwo na zdjęciu rodziców, po raz pierwszy spotkaliśmy się z taką fajną, takim fajnym 

momentem, gdzie rodzice dzieci z klas pierwszych również składali ślubowanie. To było bardzo 

fajne, że będą współpracować i w ogóle, naprawdę wydarzenie było bardzo, bardzo miłe. Drugim 

etapem święta szkoły w Grzegorzewie, wysoka Rado, było święto patrona szkoły. Bóg, Honor, 

Ojczyzna, Tadeusz Zawadzki "Zośka". I teraz przejdziemy do trzeciego etapu, bo to wszystko było 

pięknie powiązane, a po prawej stronie widzą państwo, pracę uczniów, a te prace uczniów 

wpłynęły na podsumowanie projektu, a mianowicie siedzący wśród nas Pan Radny Andrzej 

Sikorski, który przepięknie napisał projekt i projekt otrzymał dofinansowanie. Jest to 

podsumowanie projektu powstanie styczniowy w gminie Grzegorzew. Drodzy Państwo, tutaj 

akurat balony zasłaniają nam, to zdjęcia może robione z mojego telefonu, może nie do końca 

oddają, przepraszamy, Panie Radny Andrzeju, ale innych zdjęć nie mieliśmy dzisiaj z naszych 
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zasobów, że tak powiem, korzystaliśmy z mojego telefonu. Firma, która firma może, to takie, 

proszę mi podpowiedzieć, panie Andrzeju, Stowarzyszenie tutaj tych? Bractwo, właśnie Bractwo, 

które przybyło do nas z daleka, przedstawiało momenty historyczne, bardzo fajnie przeprowadzili 

to spotkanie, tutaj pan Andrzej wita akurat przedstawicieli tego bractwa, ale jak państwo widzą w 

tle, nasi uczniowie już są przebrani, już są przebrani za powstańców. W czarnych strojach są ci, 

którzy dokonują rozbioru Polski. Dziewczynka w białym stroju to jest Orzeł. Naprawdę, to bardzo, 

bardzo fajne przedstawienie i bardzo fajnie to przekazany sposób, gdzie uczniowie brali udział w 

konkursie. Konkurs, bo też fajnie pytania były tak przygotowane. Bardzo obrazowo, a 

jednocześnie dzieci były niesamowicie przygotowane. Z tego, co mi pan dyrektor mówił i pan 

Andrzej, to dzieci już były przygotowane do konkursu i dlatego pytania, które zadawał pan z tego 

bractwa, no był pod wrażeniem przygotowania. Naprawdę, dziękujemy bardzo tutaj na ręce 

nauczycieli obecnych wśród nas pani Moniki i pana Andrzeja. Proszę, podziękować panu 

dyrektorowi za tę fajne spotkanie i święto szkoły, które odbyło się 30 września, było bardzo, 

bardzo pięknie przygotowane, a rodzicom, których dzieci ślubowały tutaj m.in. naszego Pana 

Radnego składamy gratulacje i cieszymy się bardzo, że mogliśmy w tej uroczystości uczestniczyć, 

a naszemu Panu Radnemu Andrzejowi Sikorskiemu wielkie wyrazy uznania, panie Andrzeju, za te 

liczne nagrody, które dzieci otrzymały i to Drodzy Państwo nagrody były, można powiedzieć, 

kwotowo wysokie. Wiem, że dzieci się cieszą, rodzice się cieszą, bo wszystkie nagrody, które 

otrzymały, nagrody pieniężne, będą mogły dzieci zrealizować w Media Ekspert, czyli na pewno 

coś fajnego, sami sobie z tego wybiorą. Cieszę się, bardzo, dziękuję wam za tę aktywność, że w 

naszej gminie tak fajnie możemy pracować. Bardzo się cieszę, cieszymy się wszyscy, a teraz 

wrócimy do prezentacji, Drodzy Państwo, o tym, jak nasi uczniowie, nauczyciele, wychowawcy, 

pamiętają o tym, że mamy na naszych cmentarzach tych, którzy oddali swoje życie, czyli mamy 

bohaterów i tutaj też wyrazy uznania Drodzy Państwo, drodzy nauczyciele, się zasiadający w 

Radzie Gminy Grzegorzew. Proszę, podziękować wychowawcom i uczniom, którzy udali się na 

cmentarze. Nasz cmentarz tutaj w Grzegorzewie, w Borysławicach i pamiętali o tych naszych 

rodakach, którzy oddali wartość największą, a mianowicie swoje życie. Naprawdę wzruszające i 

bardzo piękne, że nasi nauczyciele, dyrektorzy szkół potrafią tak pięknie zadbać. A na tym zdjęciu, 

Drodzy Państwo, widzicie państwo uczniów ze szkoły podstawowej z Ponętowa Górnego, czyli z 

gminy Olszówka. Wszyscy państwo, którzy odwiedzali groby swoich bliskich na miejscowym 

cmentarzu w Grzegorzewie, na pewno zauważyli, że harcerze przez cały dzień stali przy grobie 

naszych przodków. 
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Jeszcze raz bardzo, bardzo dziękujemy. 

Panie, panowie radni, wysoka Rado, Szanowni goście, Szanowni mieszkańcy, śledzący obrady 

dzisiejszej sesji. Przed nami 105. Rocznica odzyskania przez Polskę niepodległości. Drodzy 

Państwo, już dzisiaj państwa zapraszam na gminne obchody święta niepodległości 11 listopada, 

to jest w sobotę wspólnie ze społecznością szkolną, z gośćmi, z państwem, radnymi, z państwem, 

sołtysami i wszystkimi z radami sołeckimi, wszystkimi, którzy przybędą w tym dniu o godzinie 12. 

włączymy się do ogólnopolskiej akcji, którą prowadzi Stowarzyszenie niepodległa do hymnu, czyli 

równo o godzinie 12. W postawie, w postawie, w postawie stojącej czy patriotycznej zaśpiewamy 

hymn Mazurka Dąbrowskiego. 

I biało czerwone balony powędrują w górę. Następnie nasi uczniowie ze szkoły podstawowej z 

Grzegorzewa przygotowali montaż, słowno muzyczny, droga do wolności w wykonaniu naszych 

uczniów. Jak znam naszych uczniów i naszych nauczycieli, będzie to na pewno wzruszające i 

bardzo ładnie przygotowane widowisko. Już dzisiaj wszystkich państwa na te uroczystości 

zapraszam. Dziękuję bardzo za cierpliwe wysłuchanie informacji o naszej pracy i zapraszam do 

dyskusji.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję pani wójt. 

Bardzo proszę, czy macie państwo pytania do informacji o pracy w okresie między sesyjnym, 

złożonej przez panią wójt? Bardzo proszę. 

Pan Radny Janusz Dorabiała. 

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

No to dobrze, że znalazł się odpowiedni gospodarz dla budynku po byłej szkole podstawowej w 

Borysławicach Kościelnych, ale jednocześnie pozwolę sobie na taką refleksję, no z dzisiejszej 

perspektywy widać wyraźnie, że budowa szkoły, nowej szkoły podstawowej w Bylicach była 

niepotrzebna. 

W żadnej sąsiedniej gminie nie budowano w tym czasie żadnej nowej szkoły podstawowej, tym 

bardziej, że budowano ją długo i zatem bardzo drogo. Można było wtedy zainwestować część tych 

pieniędzy, znacznie mniej i dofinansować szkoły w Borysławicach, byłyby znacznie mniejsze 
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koszty i gmina mogła potencjał finansowy, też można było lepiej wykorzystać, na pewno byśmy 

byli w innym miejscu, no trudno stało się już i inaczej, tego się nie odwróci. Dziękuję. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

To były decyzje ówczesnej rady, Panie Radny Januszu, także jak pan słusznie zauważył stało się. 

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

Wiem, wiem Pani wójt musiała dokończyć. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Myśmy ją kończyli, tak.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Pan sołtys coś? 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę, czy są jeszcze pytania? Pan Radny Marek Lewandowski. 

Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, pani wójt. Pani wójt w sprawozdaniu, usłyszeliśmy o 

spotkaniu w Koninie, międzygminnym związku gospodarowania odpadami, odpadami 

komunalnymi. I z tego, co ja dobrze zrozumiałem, to padła propozycja wyższych stawek, czyli 

rozumiem, że będziemy płacili więcej? Ale tak, bo nawet dzisiaj, jak tu pan przewodniczący 

wspomniał na początku, więc mówi że będziemy dzisiaj, mamy jedną z ważniejszych sesji w roku, 

bo ustalamy wysokość podatków. 

Moje zdanie jest takie, że podatki muszą być sprawiedliwe, czyli nie tylko ustalane dla tych, co je 

płacą, ale dla wszystkich i takie jest moje zdanie, że jeżeli są ustalane, to powinny być płacone 

przez wszystkich, i tak mam w tej sprawie pytania do pani wójt, na początek zadam 2 pytania, a 

później w interpelacjach zadam resztę pytań i tak chciałbym, nim podejmiemy decyzję myślę, że to 

nie tylko mnie będzie interesowało, ale wszystkich na pewno, jak i mieszkańców gminy. 

I nim podejmiemy decyzję, to mam pierwsze pytanie do państwa, do pani wójt, takie. Ilu 
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mieszkańców gminy Grzegorzew na dzień dzisiejszy zalega z opłatami za śmieci komunalne i na 

jaką kwotę? I za jaki okres czasu. 

Drugie pytanie, jakie środki podjęto wobec osób po prostu opornych, którzy nie wywiązują się ze 

swoich obowiązków wobec no Urzędu Gminy, można powiedzieć. 

I jaką kwotę udało się z tych osób odzyskać? Mam na myśli, tu oczywiście które zalegają z 

opłatami. 

Jaka to była kwota w stosunku do zadłużenia i przez jaki okres czasu tą kwotę ściągnięto? 

Dziękuję serdecznie. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Rozumiem, że jesteśmy w punkcie, informacja mojej pracy, tak? 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Tak, ale za chwileczkę przyjdziemy do pkt 5. Jeżeli są jeszcze pytania. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Ale Panie Przewodniczący, ja jestem w stanie odpowiedzieć teraz na to pytanie, które zadał pan 

wiceprzewodniczący.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Tylko muszę udać się do mojego miejsca. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dobrze, Szanowni Państwo, w ten sposób ja proponuję żeby nie zakłócać porządku. Przejdziemy 

do pkt 5, który daje Państwu, Radnym możliwość występowania z interpelacjami i zapytaniami. 
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Więc uznajmy w tej chwili te pytania pana wiceprzewodniczącego Marka Lewandowskiego, do 

tego punktu, tak, pani wójt. 

Jeżeli pani wójt chce w tej chwili odpowiedzieć bardzo proszę. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Szanowny panie, panowie przewodniczący, Szanowni Państwo, chciałabym w tym miejscu 

odpowiedzieć, bo zwykle odpowiedzi na interpelacje to często już jakiś tam procent obecnych na 

sesji, no zmienia się, że tak powiem. Na tyle, ile moja wiedza wielokrotnie mówimy o tym że 

gospodarka odpadami, no niestety przynosi nam troszeczkę w budżecie trudno, by powiedzieć, że 

taką dziurę budżetową, ale jest to odpowiadam na pytanie, należności do zapłaty w ciągu roku to 

kwota 351 178 zł. I w tym proszę państwa, mamy zaległości. 130 737 zł. 

I proszę sobie zauważyć, ja sobie analizowałam rok, np. 2020, to w 2020 roku mieliśmy długu 

104 000. 

Potem na przestrzeni udało się tych zobowiązań, troszeczkę skutecznie, że tak powiem do 

naszego budżetu, żeby te pieniądze wpłynęły. Natomiast teraz spodziewałam się jakby pytania, bo 

pan wiceprzewodniczący uprzedzał nas, za co bardzo dziękuję, żebyśmy się przygotowali i 

troszeczkę przygotowaliśmy coś tu się dzieje i racje muszą być sprawiedliwe, o czym słusznie pan 

zauważył, to staramy się, żeby były sprawiedliwe, bo ja zawsze mówię, że podnieść podatek to nie 

problem, najważniejsze jest, żeby ten podatek był realny i żeby mieszkańcy go zapłacili, tak, żeby 

byli w stanie. Niestety, jak to w życiu bywa, jest wiele osób takich, które tego podatku czy to 

podatek rolny, czy od środków, czy podatek od nieruchomości, bywa różnie, ale wróćmy do 

tematu gospodarki odpadami, czyli na dziś mamy długu 130 000 w budżecie. 

Są to osoby, które no niestety też się tak zdarza, od samego początku systemu nie wpłaciły 

złotówki. 

I Drodzy Państwo, wielokrotnie o tym mówiliśmy i ja z całą odpowiedzialnością mówię, że nie ma 

możliwości zaprzestania odbioru odpadów, nie ma takiej możliwości. Natomiast. Gospodarkę 

odpadami i księgowanie skutecznie. Czy skutecznie może nie do końca. Dziewczyny robią, co 

mogą, wystawiają upomnienia. Zabezpieczone zobowiązania są w postaci wpisów na hipotekę 

tam, gdzie to jest możliwe. I naprawdę, proszę mi wierzyć, no jeżeli trzeba, to my tutaj poprosimy 

panie, żeby przyszły, ja tylko wiem na dziś, że to jest taka kwota i że panie wystawiają upomnienia 
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i tutaj mi pani Sikorska przygotowała wysoka Rado, ile upomnień zostało wystawionych i też taka 

analiza odpadów, które my wystawiamy za bramę. 

Ta ilość odpadów się zwiększa. Zabawiliśmy się, troszeczkę, można by było powiedzieć w taką 

statystykę. 

I chcę państwu powiedzieć, że na statystyczną głowę mieszkańca, czyli statystyczny mieszkaniec 

w gminie Grzegorzew od tego, który jest w łóżeczku do tego seniora rocznie wystawia za bramę 

370 kg odpadów. Statystyczny mieszkaniec malutki i ten co jeszcze jest w łóżeczku czy czyli to 

państwo wiedzą, o co chodzi? Jeżeli chodzi o statyczny statystycznego mieszkańca. W 

kraju.Mieszkaniec wyprodukował 216 kg, w województwie Wielkopolskim 226. Bo tutaj panie fajnie 

mi przygotowały taką informację. Natomiast w naszej gminie mieszka 4667 osób. Drodzy 

Państwo, to też nie jest. Jak spojrzelibyśmy na ilość osób, które biorą udział w wyborach, albo 

osób zameldowanych, to w żaden sposób nie ma się to do ilości złożonych deklaracji. 

I z tym się zderzyliśmy w momencie, kiedy wchodziły przepisy mówiące że kiedy mamy stawkę od 

osoby. Tak, czyli ilość mieszkańców zameldowanych, to jest powiedzmy 5600, a de facto mamy o 

nie wiem, około ponad ponad, tam było około 1000 ludzi, było mniej nawet na początku. 

Także naliczanie stawki od osoby to jest naprawdę bardzo, to też no nie, to że trudne, bo wszyscy 

się z tym borykają, ale nie jest to do końca takie, o czym też mówimy, że podatki sprawiedliwe. 

Czyli Drodzy Państwo, nie zawsze jest tak, że ta ilość osób zameldowanych jest taka sama, jak 

ilość złożonych deklaracji. 

Bo są osoby, które są zameldowane np. mieszkają za granicą. 

I jeżeli robimy kalkulacje za odpady i bierzemy ilość osób zameldowanych, nie jest to baza, bo tak 

jak już wspomniałam, czyli bazujemy na deklaracjach i tak jak państwu mam w meldunkach około 

5700 zameldowanych mieszkańców, a deklaracji proszę, zauważyć, jest 4000. Także już mamy 

wielką różnicę. Tak, czyli w momencie, kiedy będziemy przygotowywać opłaty za od osoby, to też 

musimy o tym pamiętać, że tyle i tyle osób jest mniej w stosunku do tego, jak mamy ewidencję 

zameldowanych osób w naszej ewidencji. 4667 osób złożyło deklarację. 

Podsumowując, jeszcze raz mówię. Mamy 130 000 zaległości, są to zaległości nie tylko z 

mijającego roku, ale również zaległości z lat ubiegłych. 

Natomiast nie jestem w stanie odpowiedzieć teraz, na pewno panie słuchają obrad sesji, być 
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może proszę panią Wiolettę i panią Edytę, jeżeli panie aby odpowiedziały na dalsze pytania, które 

pan zadał. Takiej analizy nie dokonałyśmy, ile pieniędzy wpłynęło, ile osób opornych? No to 

musiałabym policzyć w poszczególnych miejscowościach, ale jest to możliwe. Jaką kwotę? 

Myśmy przygotowały informację, mówiącą o tym, jakie zaległości w naszym budżecie, jeśli chodzi 

o opłaty za gospodarkę odpadami i to panie wystawiają i zabezpieczają nasze należności w 

postaci wpisów do księgi, do hipoteki, do hipoteki w taki oto sposób zabezpieczamy. 

A też chciałabym w tym miejscu jeszcze raz powtórzyć, że nie ma takiej możliwości że wystawione 

śmieci za bramę nie zostaną odebrane, niestety takiej możliwości nie ma. Tyle, starałam się 

odpowiedzieć, to w ramach jeszcze punktu informacje tak. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, pani wójt, zapraszam na miejsce.  

Szanowni Państwo, chciałbym dodać jeszcze, że dotarł do nas Pan Radny Andrzej Sikorski, 

którego serdecznie witam i w obecnej chwili w obradach dzisiejszej sesji uczestniczy 14 radnych. 

Kontynuujemy pkt 5. Szanowni Państwo, jeżeli są jeszcze interpelacje i zapytania do pani wójt. 

Bardzo proszę. 

Pan Radny Łukasz Łuczyński. 

Łukasz Łuczyński (Radny)  

Jeśli mogę się wypowiedź dotyczące na komentarz radnego Janusza Dorabiały. 

Sądzę, że rzeczywistość i przyszły kształtują, kształtują, aktywiści, osoby aktywne. Nie wiem, co 

nie zadziałało. Zapewne możemy dywagować czy to koniunktura, czy brak dzieci. Jednocześnie ja 

z tego miejsca jestem wdzięczny moim poprzednikom, radnym, mieszkańcom wsi, którzy bardzo 

dołożyli wszelkich starań, żeby Szkołę w Bylicach rozbudować. Pobudować nowy budynek, 

warunki, jakich obecnie wtedy akurat dzieciaki chodził do szkoły, w porównaniu do innych 

placówek, trochę urągały. Bo ja pamiętam, jestem żywym przykładem, kiedy dwie klasy mieściły 

się w jednym w jednej klasie. Kiedy nauczyciel prowadził zajęcia dla dwóch roczników. 

To trochę, dlatego ja z tego miejsca dziękuję tamtym radnym, że widzieli istotę problemu i 

zadziałali akurat w miejscowości Bylice. Jednocześnie, jeżeli mogę się Janusz zwrócić do ciebie. 

Budynek szkoły podstawowej w Borysławicach jest. Ja też czuje jakieś tam pociąg sentymentalny, 
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ponieważ tą szkołę budował mój dziadek i ten budynek jest i to jest, to jest pomnik wszystkich 

tych, których już nie ma i ci, co budowali tę szkołę. Ale jeśli chodzi o moją miejscowość, to 

poprzednia szkoła podstawowa w Bylicach mieściła się w budynkach dawnego folwarku, dworku. 

Obecnie nie została nawet cegła, nawet mur z tego dziedzictwa, z tej kultury, które przez tyle 

wieków kształtowały się na moich ziemiach. Więc myślę, że tak czy siak, budynek został i  

my jako potomkowie możemy być dumni że jednak spożytkowano go. Jednocześnie jesteśmy w 

punkcie interpelacje, także chciałem się odnieść do mojej interpelacji 10 dni wcześniej. Mam 

odpowiedź oczywiście z KPP czyli policji. Czyli tak pasażerowie nie powinni wsiadać i wysiadać z 

autokaru od strony jezdni, ani też wysiadać na jezdnię spoza pojazdu. Na stronie gov czyli 

rządowej jest taki fany, wtedy projekt bezpieczny autokar i tam jest napisane sobie wyjustowałem. 

Należy zachować ostrożność w trakcie postoju, który powinien odbywać się w miejscu do tego 

wyznaczonym. 

Dalej, dalej cytując, po moją wcześniej czy wcześniejsze co powiedziałem, pasażerowie nie 

powinni wsiadać i wysiadać z autokary od strony jezdni, a więc moja kolejna interpelacja i wniosek 

o wyznaczenie na parkingu przed szkołą oznakowania poziomego dla autokaru i oznakowania 

pionowego, by było widać, ten ten przystanek. Jednocześnie składam wniosek o to, by autokar 

stawał zgodnie z prawem na jezdni. Bo prosiliście mnie ostatnio na sesji o wizję lokalną, o. Byłem, 

dzisiaj przed sesją i autokar stał pół na przystanku, pół na drodze. 

Drzwiami odwróconymi w stronę drogi. 

Tyle może z moich interpretacji itd. Może robię za dużo dymu, ale jak będę wzywał raz czy drugi 

raz policję, to to na pewno starczy nam mandaty. Dziękuję bardzo. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, bardzo proszę. Pan Radny Janusz Dorabiała. 

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

No muszę się tu odnieść do radnego Łukasza. Ja oczywiście tą sprawę podniosłem w kwestii 

refleksji. No faktem jest, że sytuacja demograficzna nie była wtedy przyszłościowo należycie 

oszacowana, ale z drugiej strony też no szkoła w czasie budowy tej szkoły w Bylicach szkoła w 

Borysławicach była zaniedbana, fatalnie, szczególne warunki sanitarne. No fakty są takie, że no 
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szkoła w Borysławicach przegrała konkurencję ze szkołą w Bylicach i tyle na ten temat. Nie 

będziemy teraz, nie ma sensu się więcej rozwodzić na ten temat. Nikt do nikogo nie ma pretensji. 

No wyszło, jak wyszło, tak jak mówiłem. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję. Bardzo proszę. Pan wiceprzewodniczący Marek Lewandowski. 

Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Panowie przewodniczący, Szanowna pani wójt, tak jak powiedziałem, dalszy ciąg pytań, tak 

akurat myślę, że tych parę pytań po prostu, jak to się mówi zgromadziło. Mam kolejne pytanie. U 

zbiegu drogi Powiatowej nr 31 99 z drogą gminną w Boguszyńcu, koło posesji nr 52 miał być 

poszerzony przepust drogowy. 

Czy jest to nadal możliwe? A jeżeli tak, to w jakim okresie czasu? 

Kolejne pytanie, jeżeli bym tutaj popełnił błąd, to proszę mnie poprawić, bo a chodzi o co? 

O ile dobrze pamiętam. Dostałyśmy informację, nie wiem, dwie, trzy sesje wstecz, że gmina 

Grzegorzew złożyła wniosek o dofinansowanie na wymianę lamp ulicznych na terenie gminy 

Grzegorzew. 

I mam pytanie w tej sprawie, takie że czy po prostu wiadomo już coś w tym temacie. 

I drugą część pytania, czy jest nadal w planie zamontowanie 1 lampy w miejscowości Kiełczewek 

przy stacji kontroli pojazdów. Dziękuję bardzo. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, bardzo proszę. Pan wiceprzewodniczący Zbigniew Molicki. 

Zbigniew Molicki (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Tak, Szanowna pani wójt, koleżanki i koledzy, no pięknie, tutaj pani zaprezentowała, pani wójt 

zaprezentowała nam część slajdową, jeżeli chodzi o budowę dróg w Grzegorzewie, faktycznie 

mieszkańcy są bardzo zadowoleni i te roboty idą, no zgodnie z planem. Dopracowane to jest 

wszystko. Niemniej jednak zgłosiło się do mnie małżeństwo, państwo Kowalscy, żebyśmy w 

planie, perspektywie czasu uwzględnili na przedłużeniu ulicy Witosa, zamontowanie im lampy 
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oświetleniowej. Faktycznie tam oni, no jest troszeczkę tak na uboczu i w okresie tym jesiennym to 

jest, gdzie jest słota, faktycznie jest tam bardzo tak nieprzyjemnie i o to im tylko chodzi, żebyśmy 

w przyszłym roku uwzględnili to i zamontowali tam lampę, dziękuję. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, bardzo proszę. Kto jeszcze pragnie zabrać głos?  

Nie widzę. Szanowni Państwo, wyjaśnienia i odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone przez 

panią wójt w pkt 14 sesji. 

Państwo Radni, Szanowni Państwo, jak wcześniej wskazywałem zasadniczym celem odbywania 

dzisiejszej sesji jest uchwalenie stawek podatków i opłat lokalnych, jakie obowiązywały będą na 

terenie gminy Grzegorzew w 2024 roku. W projekty uchwał w sprawie ustalenia stawek 

podatkowych na rok przyszły zostaliście Państwo Radni zaopatrzeni. Na temat stawek 

podatkowych na rok przyszły to jest ceny żyta, która stanowiła będzie podstawę do wymiaru 

podatku rolnego, stawek podatku od nieruchomości, stawek podatku od środków transportowych, 

jakie obowiązywały będą w 2024 roku rozmawialiśmy na specjalnym w tym celu odbytym 

posiedzeniu komisji rady, które miały miejsce 19 i 27 października. 

Prace nad wyprasowaniem propozycji stawek podatkowych na 2024 rok kontynuowaliśmy na 

spotkaniu odbytym przed rozpoczęciem obrad dzisiejszej sesji. 

Uprzejmie informuję, że wypracowaliśmy decyzję o podwyższeniu stawek podatkowych w 

granicach 10%, za wyjątkiem stawek podatku od środków transportowych, które proponujemy, 

pozostawić na dotychczasowym poziomie. 

Szanowni Państwo, przechodzimy do dyskusji nad projektami poszczególnych uchwał 

podatkowych. Zgodnie z porządkiem obrad sesji przystępujemy do dyskusji nad projektem 

uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu jednego kwintala żyta, która przyjmowana będzie jako 

podstawa obliczania podatku rolnego na terenie naszej gminy w 2024 roku. Przedłożony pod 

obrady wysokiej rady projekt uchwały zakłada obniżenie średniej ceny skupu żyta, będącej 

podstawą ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2024. W tym momencie poproszę o 

zabranie głosu przewodniczącego komisji rolnictwa pana Janusza Dorabiały, bardzo proszę. 

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
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ochrony środowiska)  

Szanowni Państwo, stawka maksymalna wyznaczona przez ustawodawcę na cenę żyta, którą 

przyjęta do podatków w roku 2024 wynosi 83 zł 63 gr jest to średnia stawka. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

89. 

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

89, 63, 63 gr. Maksymalna tak powiedziałem.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Nie 83, pan Radny powiedział słuchamy uważnie. Okej. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Szanowni Państwo woli wyjaśnienia. Kwota 89 zł 63 gr. Była to stawka proponowana przez 

Ministerstwo Finansów jest to najwyższa stawka za cenę 1 kwintala. Pan Janusz teraz wyjaśni 

dalej tak. 

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

To jest stawka, no tak maksymalna. To jest u nas wyznaczona jest na podstawie, jest to średnia 

cena za ostatnich 11 miesięcy.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Kwartałów. 

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

Przepraszam za ostatnich kwartałów, przejęzyczyłem się. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Spokojnie. 
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Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

My na ostatnim spotkaniu roboczym ustaliliśmy, że obniżymy tą stawkę do 90 zł. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

80!  

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

Do 80, się przejęzyczam dzisiaj do 80 zł. Tym niemniej jednak dzisiaj przed sesją, żeby się nie wy, 

ustaliliśmy wspólnie, żeby się nie wyróżniać spośród gmin sąsiednich, że jeszcze dodatkowo o 

złotówkę tą kwotę obniżymy, czyli do 79 zł. 

Na każdej sesji budżetowej, my w zasadzie zawsze podkreślamy, że obniżenie z wszystkich 

stawek, w zasadzie podatkowych uderza w nas podwójnie. Bo dodatkowo jesteśmy jeszcze 

śmigani batem przez to, że mamy obniżone subwencję. 

Dochody z podatku, dochody z podatku rolnego w naszej gminie nie są niestety jakąś znaczącą 

pozycją z tego względu, że mamy grunty o niskiej klasie bonitacji i tak 53% gruntów rolnych w 

naszej gminie nie jest objęty podatkiem rolnym, gdyż są to grunty piątej i szóstej klasy. Tak, to tyle 

na ten temat. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję bardzo. 

Szanowni Państwo, informuję, że proponowana stawka ceny żyta dla ustalenia podatku rolnego, 

jaka obowiązywała będzie na terenie gminy Grzegorzew w 2024 roku, uzyskała opinię Biura 

powiatowego wielkopolskiej Izby rolniczej w Kole. Obowiązek uzyskania opinii Izby rolniczej w 

przedmiotowej sprawie nakłada na Radę Gminy ustawa o izbach rolniczych. 

Szanowni Państwo, czy na temat omawianego projektu ktoś z państwa pragnie zabrać głos? 

Bardzo proszę, pan wiceprzewodniczący Marek Lewandowski. 

Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Szanowni Państwo, Szanowny Januszu, pozwól, że się tak do ciebie zwrócę, ja cały czas, jeżeli 
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dyskutujemy o podatkach, to wiemy, że te podatki nawet już chyba zeszłego roku powiedziałem 

coś takiego, że podatki, jak to się mówi, lepiej je podnosić systematycznie, mniej procentowo czy 

kwotowo, niż nie podnosić ich przez który rok i później ten skok musi być o wiele większy. Każdy 

podatek, bez względu, jaki on by, nie był, tu się z tobą zgadzam musi być powszechnie płacony, 

nie może być tak, tak jak powiedziałem już wcześniej, że podatek będzie podnoszony tylko dla 

tych mieszkańców, którzy go płacą, a jeżeli nie płacą, to bezwzględnie, czy on jest wyższy, 

mniejszy, to i jak nie płacili, tak i nie płacą, tylko jeszcze ja mam do pani wójt takie pytanie jaki jest 

procentowa ściągalność podatku rolnego powiedzmy za 2022 rok? 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Jeśli, no za 2023, to za 3 kwartały mamy sprawozdania. Panowie przewodniczący, wysoka Rado, 

szanowni Państwo, Szanowni Państwo, sołtysi, Szanowni mieszkańcy, tak jak słusznie zauważył 

przewodniczący komisji rolnictwa pan Janusz Dorabiała. Podatek rolny nie jest dużym udziałem w 

naszym budżecie, bo często, kiedy analizujemy wysokość podatku albo wpływy z tego podatku, to 

wiemy, że tak naprawdę ta kwota to nie zabezpiecza nam, Drodzy Państwo, no nie zabezpiecza 

mówię to z pełną odpowiedzialnością opłat za oświetlenie uliczne. Musimy zdać sobie z tego 

sprawę. No cóż, jesteśmy gminą, gdzie bonitacja gleby jest niska i wtedy, kiedy ten podatek rolny 

de facto i tak obniżamy, i tak go tak naprawdę obniżamy. 

Odpowiadając na pytanie pana wiceprzewodniczącego Marka Lewandowskiego, tutaj pani 

księgowa podatkowa, pani z podatków też na bieżąco monitorują, muszę państwu powiedzieć, że 

wpłaty, wysokość czy procentowa, może łatwiej, to naprawdę sięga 90 ponad procent, spływ 

podatków, także jeśli chodzi o podatek rolny, to jest to jest to dobrze, jest on realizowany dobrze. 

Inaczej wygląda sytuacja z gospodarką odpadami, o której już wcześniej dyskutowaliśmy, ale jeśli 

chodzi o rolny, to akurat tutaj ten podatek wpływa do nas, do budżetu, w takiej wysokości. 

Ja tylko jeszcze chciałam dodać, że mówimy o dziesięcioprocentowej podwyżce podatku, a jeżeli 

wysoka Rado państwo przyjmą stawkę 79 zł za kwintal zboża, który będzie stanowił podstawę do 

naliczenia podatku, no to jest to podwyżka w granicach 6,5%, 6,60%, czyli tutaj rolnikom 

podwyższylibyśmy podatek o te niecałe, no niecałe 7% 6,60 przy kwocie 79 zł za cenę zboża. Pan 

Janusz mówił o 11 kwartałach i śledzimy zawsze, bo w ubiegłym roku pamiętają państwo cena 

zboża na rynku była wyższa. Obawialiśmy się i dobrze zrobiliśmy wysoka Rado, że podnieśliśmy, 

znaczy podnieśliśmy, obniżyliśmy do tej kwoty, bo samorządy, które miały jeszcze niższą stawkę, 
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to tak jak już tutaj Państwo Radni, słusznie zauważyliście. To jest taka broń obosieczna, o której ja 

zawsze mówię skutkuje nam to w potem skutkach ulg, czyli inaczej mówiąc, przy naliczaniu 

subwencji, którą gmina otrzymuje. Też chciałam dodać, że z 1 ha wtedy, bo to jest 2,5. Kwintala 

zboża. To będzie rolnik w 2024 roku płacił stawkę 197 zł 50 gr, czyli o 6,68%, więcej niż w 2023 

obecnym, czyli z 1 ha przeliczeniowego.  

No tutaj akurat inflacja, o której mówimy, czy chociażby wskaźniki z ministerstwa, jakie 

otrzymaliśmy, gdzie Minister Finansów, które w stosunku do planowanych dochodów mieliśmy 

podwyższać nawet do 15%. 

Pamiętają państwo, wysokość podniesionych opłat za odpady na bramie w Koninie.  

Także tyle bym chciała dodać, jeśli i wyjaśnić wysoka Rado, szanowni Państwo, jeśli chodzi o 

podatek rolny. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Oczywiście. 

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

Ja chciałbym jeszcze dopowiedzieć, bo już jestem dość długo w tej radzie, zawsze staraliśmy się 

próbować stabilizować średnie stawki podatku rolnego, zanim jeszcze została wprowadzona 

zasady średnia 11 kwartałów. Nie wiem, to już chyba z 10 czy z 8 lat, bo wcześniej nie było tego. 

Sami, zawsze sami od siebie, próbowaliśmy zrobić tak że, żeby nie były ceny, żeby nie było 

dużych skoków. A teraz ostatecznie to stawka obniżona jest od maksymalnej o 10 zł 63 gr, 

obniżamy teraz nie. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Czyli tak naprawdę obniżamy stawkę podatku rolnego, tak jak słusznie Pan Radny zauważył o 

10 zł 69 gr. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo dziękuję. Czy są jeszcze pytania? Pan Radny Rafał Kotkowski bardzo proszę. 
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Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Ja wiem, że wzrost podatku głównie uderza w kieszenie niestety mieszkańców. Ale mam jedno 

pytanie czy pani wójt z panią skarbnik potrafiłyby się określić na ten moment ile subwencji 

stracimy dzięki temu, że zaniżamy właśnie stawkę podatku? 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Trudno nam powiedzieć, bo skutki ja tylko, proszę państwa, licząc, maksymalną stawkę, jaką 

byśmy mieli to by była kwota ponad 700 000. 

Przy stawce 89 zł tak, a przy tej stawce, którą proponujemy, no to mamy tam ponad 500 000, czyli 

już na dzień dobry można powiedzieć, że ponad 200 000 jest ponad grubo ponad 200 000 jest 

mniej wpływu. A czy jak to będzie skutkowało w naliczeniu subwencji, jaką gmina otrzyma, to tam 

są tzw. Wagi drodzy Państwo, trudno nam jest powiedzieć, bo my w sprawozdaniach wykazujemy 

np. że to nie tylko są podatki, ale też umorzenia w ciągu roku, jeżeli takie są i wszystkie stawki, 

które mają państwo w maksymalnej wysokości i potem, którą państwo przyjmują jako rada, to są 

skutki. Podatek od nieruchomości np. Podatek od środków transportowych, o których już państwo 

tu mówiliście my od 11 lat nie podwyższamy. 

I proponuję, żeby zostawić go w tym roku na takim samym poziomie. Drodzy Państwo, 11 lat 

stawka podatku taka sama w gminie Grzegorzew, no bo obserwujemy, że mamy podatnika i ten 

pielęgnujemy ten dochód, żeby tylko ten podatnik u nas był, no bo taka jest prawda. 

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Tutaj co do środków transportowych, to również musielibyśmy powiedzieć, że ten podatek u nas 

był bardzo wysoki. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

No tak, ale 11 lat, Panie Radny, także to trzeba pamiętać, że wystarczy spojrzeć na stawki, jakie 

ministerstwo proponuje tak? 

Stawki, one są właśnie bazą do tego, żeby wyliczyć, że dany samorząd tyle i tyle obniżył stawkę, 

czyli no bo patrzymy na realne, na realne możliwości zapłacenia podatku przez naszych 

podatników. 
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Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

My jesteśmy gminą rolniczą a stawki z tytułu opłat od samochodu, niewiele odbiegają od podatku 

rolnego taki paradoks. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Taki paradoks, to bardzo słuszna analiza, bo wysokość podatku od środków transportowych jest 

prawie taka sama jak rolnego od wszystkich rolników. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Nie ma więcej pytań? 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Dobrze jest troszeczkę pobawić się i po analizować takie dochody, wydatki, bo jak sołtysi, 

państwo, sołtysi są i słyszą, może mieszkańcy słuchający obrad sesji, to też trzeba wziąć pod 

uwagę, że właśnie takimi dochodami zarządzamy, a idąc dalej, to tak naprawdę jesteśmy gminą, 

która otrzymuje subwencje.  

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

Bo kiedyś w dawniejszych czasach, zawsze za czasów komunistycznych, no było przyrównywane, 

że podatek rolny pokrywał przedszkole w Grzegorzewie, teraz już przeszkoli jest więcej, to 

mówimy, że teraz pokrywa oświetlenie, a nawet nam nie pokryje oświetlenia o ile wzrosną ceny 

energii, zostaną po nowym roku uwolnione, to nam nie pokryje, ale i tak jest, przygotowujemy się 

na to, no bo program oszczędnościowy wprowadzamy. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo dziękuję, Szanowni Państwo, no reasumując dyskusję Rada Gminy obniżając, obniżając 

tą kwotę za kwintal zboża, wychodzi naprzeciw uważam oczekiwaniom mieszkańców gminy tak, 

czyli staramy się gdzieś te wydatki mieszkańców gminy obniżyć, czyli już ten budżet gminy jest 

troszeczkę uszczuplony, a druga rzecz tym samym wpływa to właśnie na subwencję, którą też 

otrzymujemy niższą i reasumując ten budżet znowu nam się uszczupla, ale takie są decyzje 
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radnych. Wychodzimy troszeczkę naprzeciw mieszkańcom, nie chcemy gdzieś tego bardzo 

windować do góry, myślę, że decyzje nasze są słuszne, aczkolwiek tak jak tutaj zauważyliśmy, 

pan Marek Lewandowski, że gdzieś te stawki podatkowe od czasu do czasu musimy o jakiś 

procent podnosić, nie bazować na tym, że zostawimy to i gdzieś tam za 3 lata podniesiemy o 30% 

prawda? Bo to też by bardzo uderzyło, no jeżeli chodzi o środki transportowe, to jak pani wójt 

powiedziała jesteśmy zgodni, pielęgnujemy to, co mamy i oby, oby obyśmy to mieli, jak najdłużej. 

Szanowni Państwo, jeżeli nie ma więcej pytań poddaje projekt uchwały pod głosowanie. 

Uprzejmie proszę Państwa Radnych o dokonanie aktu głosowania. 

Dziękuję bardzo. 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że Rada Gminy Grzegorzew 14 

głosami za, a więc jednomyślnie podjęła uchwałę nr 60/386/2023, tym samym Rada Gminy 

zdecydowała o obniżeniu do kwoty 79 zł ceny jednego kwintala żyta, która stanowiła będzie 

postawę do obliczania podatku rolnego w gminie Grzegorzew w roku 2024. 

Kontynuując porządek obrad sesji, przechodzimy do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie 

ustalenia stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok. Pozwólcie, państwo, że zanim 

przystąpimy do dyskusji nad projektem uchwały, przedstawię proponowane wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2024 rok.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Panie Przewodniczący, ja bardzo przepraszam, jesteśmy w stanie odpowiedzieć, bo szybko pani 

skarbnik policzyła skutki obniżenia stawek mogę?  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo proszę, póki jesteśmy w temacie, to ja za chwilę przedstawię. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Dziękuję bardzo, dziękuję i przepraszam, że może troszeczkę, Szanowni Państwo, tyle co tutaj z 

panią skarbnik, bo my nie jesteśmy w stanie wyliczyć, o ile subwencja będzie mniejsza, bo to, co 

państwu powiedziałam, są tzw. wagi, ilość mieszkańców itd. natomiast teraz skutki jeżeli 

przyjmiemy 80, 79 zł, to będzie to rocznie 89 000. Jeśli będzie to podatek od nieruchomości do 

proponowanych 10% więcej, to będzie to 291 000, czyli 380 000 łącznie. Pomimo, proszę 
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państwa, żebyśmy się dobrze zrozumieli, podwyższamy o 10%, ale tak naprawdę obniżamy. 

Od nieruchomości, jak pan przewodniczący za chwileczkę będzie czytał stawki, to na samym 

podatku od nieruchomości mamy skutek 300 000. 

Mniej, no od maksymalnych stawek, nie możemy sobie pozwolić na maksymalne stawki tak, co 

razem daje dzisiaj kwotę 380 000 zł do budżetu, to jeżeli wysoka rada dzisiaj podejmie te 

proponowane w projektach uchwały, to będzie to skutek 380 000 mniej od stawek maksymalnych, 

tak. Dziękuję bardzo, że pan przewodniczący pozwolił mi powiedzieć, dzięki. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Szanowni Państwo, kontynuując, przedstawiam projekt uchwały nr 60/387/2023 Rady Gminy 

Grzegorzew w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok. 

I tak Rada Gminy Grzegorzew uchwala, co następuje  

§. 1 ustala się na 2024 rok następujące stawki podatku od nieruchomości obowiązujące na terenie 

gminy Grzegorzew. 

Pkt 1 od gruntów. 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków. 

1 złotówkę i 3 gr od 1 m² powierzchni. 

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jezior i 

zbiorników sztucznych 6 zł z 37 gr od 1 ha powierzchni.  

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej, statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego, 40 gr od 1 m² powierzchni.  

d) niezabudowanych, objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia 

9 października 2015 roku o rewitalizacji i położonych na terenach, dla których miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, 

usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje 

zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 

4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego 4 zł 19 gr 

od 1 m² powierzchni. 
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Pkt 2 od budynków lub ich części. 

a) mieszkalnych 97 gr od 1 m² powierzchni użytkowej  

b) związanych z wprowadzeniem działalności gospodarczej oraz budynków mieszkalnych lub ich 

części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej 23 zł, 10 gr od 1 m² powierzchni 

użytkowej  

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym 14 zł 82 gr od 1 m powierzchni użytkowej. d) związanych z udzieleniem 

świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej, zajętych przez 

podmioty udzielające tych świadczeń 6 zł 46 gr od 1 m² powierzchni użytkowej.  

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej, statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego 7 zł 50 gr od 1 m powierzchni użytkowej. 

Pkt 3 od budowli 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3 do 7  

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się wójtowi gminy Grzegorzew.  

§ 3. Uchwała podlega ogłoszeniu w Dzienniku urzędowym województwa Wielkopolskiego i 

wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2024 roku. 

Bardzo dziękuję. Otwieram dyskusję nad projektem uchwały. Bardzo proszę, jeżeli ktoś z państwa 

chce zabrać głos? 

Nie widzę. 

Zatem, Szanowni Państwo, przystępujemy do głosowania. Uprzejmie proszę Państwa Radnych o 

oddanie głosu. 

Bardzo dziękuję.  

Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała nr 60/387/2023 w sprawie 

ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok została przez Radę Gminy 

podjęta 13 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym. 

Szanowni Państwo, zanim przejdziemy do dyskusji nad kolejnym projektem uchwały, pragnę 

poinformować, że w roku przyszłym obowiązywały będą takie same jak obecnie zwolnienia w 

podatku od nieruchomości określone w uchwale nr 14/83/2019 Rady Gminy Grzegorzew z dnia 

26 listopada 2019 roku, zgodnie z wyżej wskazaną uchwałą z podatku od nieruchomości 
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zwolnione są grunty, budynki lub ich części, niestanowiące własności gminy, a zajęte na potrzeby 

prowadzenia działalności kulturalnej i sportowej. Działalności w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej oraz pomocy społecznej, za wyjątkiem budynków i gruntów zajętych na 

prowadzenie działalności gospodarczej. 

Grunty, budynki i budowle służące do odprowadzania i oczyszczania ścieków oraz zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę. Nową uchwałę w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości 

zobowiązani będziemy podjąć w sytuacji, gdy zmieniać będziemy zakres przysługujących 

zwolnień. Ponieważ tego nie proponujemy obowiązuje dotychczasowa uchwała. 

Szanowni Państwo, Państwo, Radni następne z przedłożonych pod obrady dzisiejszej sesji 

projektów uchwał dotyczy podjęcia uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 

transportowych na 2024 rok. Jak wcześniej informowałem, przedłożony pod obrady wysokiej rady 

projekt uchwały, zgodnie z decyzją wypracowaną przez Państwa Radnych, przewiduje utrzymanie 

stawek podatku od środków transportowych na aktualnie obowiązującym poziomie. Szanowni 

Państwo, czy na temat omawianego projektu ktoś z państwa pragnie zabrać głos? 

Nie widzę. 

Zatem Szanowni Państwo, poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Uprzejmie proszę Państwa 

Radnych o dokonanie aktu głosowania. 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że Rada Gminy Grzegorzew 13 

głosami za przy 1 głosie przeciwnym podjęła uchwałę nr 60/388/2023 w sprawie ustalenia stawek 

podatku od środków transportowych na 2024 rok. Bardzo dziękuję. Państwo Radni Szanowni 

Państwo przystępujemy do dyskusji nad projektem uchwały w sprawie opłaty targowej. W projekt 

uchwały w powyższej sprawie zostaliście Państwo Radni zaopatrzeni. Uprzejmie informuję, że 

projekt uchwały przewiduje utrzymanie stawek opłaty targowej na dotychczasowym poziomie i 

uchwalenie stawek w następujących wysokości. 

Przy sprzedaży z ręki, kosza, skrzynki, wózka ręcznego 3 zł. Przy sprzedaży towarów z ławy, 

namiotu, samochodu opłata targowa wynosi 3 zł za każdy rozpoczęty metr szerokości 

zajmowanego stanowiska handlowego. Bardzo proszę, otwieram dyskusję nad projektem 

uchwały.  

Jeżeli nie ma pytań, kontynuujemy i uprzejmie informuję, że na podstawie art. 25a. U.s.g. z 

głosowania nad uchwałą wyłączony jest radny pan Andrzej Sikorski, który pełni funkcję sołtysa 
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Borysławic Zamkowych, a więc jest skazany na inkasenta opłaty targowej na terenie swojej 

miejscowości. Bardzo proszę Państwa Radnych o dokonanie aktu głosowania. 

Bardzo dziękuję, na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że Rada Gminy 

Grzegorzew uchwałę nr 60/389/2023 w sprawie opłaty targowej na 2024 rok podjęła 13 głosami za 

uprzejmie państwu dziękuję i ogłaszam przerwę. 

Witam serdecznie po przerwie, państwo Radni, Szanowni Państwo kontynuujemy obrady pkt 10. 

Przedmiotem tego punktu jest projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy gminy 

Grzegorzew z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na 2024 rok. W projekt programu zostaliście Państwo Radni zaopatrzeni. 

Zgodnie z obowiązującymi przepisami, projekt programu został poddany konsultacjom z 

organizacjami pozarządowymi działającymi na terenie gminy. 

Bardzo proszę o zabranie głosu panią skarbnik gminy Renatę Dopierałę i przedstawienie 

najistotniejszych elementów projektu. Bardzo proszę. 

Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)  

Panowie przewodniczący, Państwo, Radni, pani wójt, Szanowni Państwo. W programie 

współpracy gminy Grzegorzew z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2024 rok ujęto dotacje na poziomie roku 2023. 

I tak na sport 92 900, na bank żywności 5000, w zakresie kultury i sztuki 3000 i przeciwdziałanie 

uzależnieniom i patologiom społecznym 10 000. 

Program współpracy, jak pan przewodniczący wspomniał, został poddany konsultacjom w okresie 

od 17 października do 24 października. W wyniku przeprowadzonych konsultacji wpłynęła 1 opinia 

z organizacji Ks Orzeł Grzegorzew, a opinia dotyczyła uwag w zakresie zwiększenia środków 

finansowych oraz wynajmu hali. Szanowni Państwo, Radni w programie w uchwale jest jest 

informacja, że środki mogą ulec zmianie po przyjęciu uchwały budżetowej. My na dzisiaj nie 

wiemy, jakie to będą kwoty, natomiast po uchwaleniu budżetu już te kwoty będziemy znać, 

dokładnie więc, a jest adnotacja w programie, że te kwoty mogą ulec zmianie. Państwo Radni 

proszę o przyjęcie programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
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Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo dziękuję pani skarbnik, czy macie państwo pytania? Bardzo proszę. Jeżeli nie ma. Proszę 

Państwa Radnych o dokonanie aktu głosowania w powyższym temacie. 

Bardzo dziękuję. Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała nr 

60/392/2023 została podjęta 14 głosami za tym samym Rada Gminy przyjęła program współpracy 

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2024 rok. 

Kolejnym z projektów uchwał przedkładanych pod obrady dzisiejszej sesji jest projekt uchwały w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego. W projekt uchwały zostaliście państwo zaopatrzeni. 

Podjęcie niniejszej uchwały daje pani wójt podstawę do zawarcia umowy dofinansowania do 

publicznego transportu zbiorowego realizowanego na terenie naszej gminy ze środków funduszu 

rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej. Bardzo proszę 

otwieram dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, czy macie państwo pytania? 

Jeżeli nie ma? Poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Uprzejmie proszę Państwa Radnych o 

oddanie głosu. 

Bardzo dziękuję. Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała nr 

63/391/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego została przez Radę Gminy Grzegorzew podjęta 14 ma głosami 

za. Bardzo dziękuję Państwu Radnym. 

Państwo Radni, Szanowni Państwo przedmiotem pkt 12 sesji jest projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do budżetu gminy na 2023 rok. 

Bardzo proszę, otwieram dyskusję nad projektem uchwały i uprzejmie proszę o zabranie głosu 

panią skarbnik i przedstawienie proponowanych do wprowadzenia zmian do tegorocznej uchwały 

budżetowej, bardzo proszę. 

Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)  

Panowie przewodniczący, Państwo, Radni, pani wójt, Szanowni Państwo w uchwale budżetowej, 

w zmianach do uchwały budżetowej proponujemy zwiększenie dochodów ogółem o 262 518 i 
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50 gr. Dochody bieżące zostaną zwiększono o 24 618 i 50 gr, natomiast dochody majątkowe 237 

900. O tę samą kwotę co dochody ogółem zostaną zwiększone wydatki ogółem, czyli 262 518 i 

50 gr, wydatki bieżące o 24 618 50, zaś wydatki majątkowe o 237 900. W dochodach zostaną 

zwiększone zasiłki stałe w związku z decyzją wojewody Wielkopolskiego również o kwotę 24 596. 

Również w związku z decyzją wojewody Wielkopolskiego zostaną zwiększone środki na 

wynagrodzenie za sprawowanie opieki, jak również wpływ środków z rozliczenia Świetlicy w 

Grodnej. Po stronie wydatków zostaną wprowadzone następujące zmiany. W infrastrukturze 

wodociągowej wsi zostanie wprowadzone zadanie budowa odcinka sieci wodociągowej pod rzeką 

Rgilewką w kwocie 160 000 to jest zwiększenie do kwoty 220 000. Zostaną, w drogach gminnych, 

zostaną przesunięcia, zostaną zastosowane przesunięcia między poszczególnymi inwestycjami i 

dodatkowo zostanie wprowadzona modernizacja mostu, zadanie modernizacja mostu w 

miejscowości Borysławice Zamkowe w kwocie 154 000, w drogach wewnętrznych będą 

przesunięcia między paragrafami poszczególnych zadaniach inwestycyjnych w Urzędzie Gminy, w 

strażach Pożarnych, również przesunięcia między paragrafami w pozostałej działalności 

kulturalnej, też przesunięcia między paragrafami. Będą wprowadzone dotacje na zasiłki stałe i 

dotacja na wynagrodzenie za sprawowanie opieki, jak również dodatkowe zmiany w gminnym 

ośrodku pomocy społecznej na wniosek pani kierownik i to są przesunięcia w domach opieki 

społecznej, zasiłki stałe i wynagrodzenie za sprawowanie opieki. 

Dodatkowe zmiany w obiektach sportowych na montaż bramek, konserwacja rowu przy hali oraz 

dodatkowe zmiany będą dotyczyły oddziałów przedszkolnych i przedszkoli, w tym również dotacje, 

zwiększenie dotacji w kwocie 20 000 i zwiększenie usług, zakupu usług od innych jednostek 

samorządu terytorialnego. Szanowni Państwo, Radni zmiany dotyczą załącznika nr 1, dochody 

budżetu, załącznika nr 2, wydatki budżetu, załącznika nr 2a wydatki inwestycyjne i majątkowe 

załącznika nr 3 dotacje i wydatki na zadania zlecone i załącznika nr 5 tu są dotacje, o których 

wspomniałam, zwiększenie w oddziałach przedszkolnych i przedszkolach. Szanowni Państwo 

Radni, proszę o przyjęcie projektu przeze mnie przedstawionego. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję pani skarbnik, czy macie Państwo Radni pytania w powyższym temacie? Bardzo proszę.  

Nie widzę. 

Zatem bardzo proszę Państwa Radnych o dokonanie aktu głosowania. 
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Bardzo dziękuję Państwu Radnym. Na podstawie głosowania stwierdzam, że Rada Gminy 

Grzegorzew 14 głosami za podjęła uchwałę nr 60/392/2023 tym samym wprowadziła zmiany do 

uchwały budżetowej na 2023 rok. Bardzo dziękuję. 

Szanowni Państwo, Państwo Radni przechodzimy do dyskusji nad projektem uchwały 

zmieniającej wieloletnią prognozę finansową gminy Grzegorzew na lata 2023-2034. Także i w tym 

przypadku uprzejmie proszę o zabranie głosu skarbnik gminy panią Renatę Dopierałę i 

przedstawienie projektu uchwały. Pani skarbnik, bardzo proszę oddaje głos. 

Renata Dopierała (Skarbnik Gminy)  

Panowie przewodniczący, Państwo Radni, pani wójt, szanowni Państwo, podstawą do 

wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej jest uaktualnienie danych 

wprowadzonych zmianami do budżetu, zmianą w dochodach, wydatkach w dochodach bieżących, 

majątkowych, w wydatkach bieżących, w wydatkach majątkowych. 

Zwiększeniu uległy dochody ogółem o kwotę 262 518 50, także dochody bieżące o kwotę 24 618 

50 gr, dochody z tytułu dotacji przeznaczonych na cele bieżące o kwotę 24 618 50, dochody 

majątkowe o kwotę 237 900, w tym przeznaczonych na inwestycje w tej samej kwocie, dochody 

majątkowe, na programy i projekty z udziałem środków unijnych w tej samej kwocie. Wydatki 

ogółem zwiększyły się o kwotę 262 518 50, wydatki bieżące o kwotę 24 618 50. 

Wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane o kwotę 7 182 54 i wydatki majątkowe o 

kwotę 237 900. Szanowni Państwo Radni, Szanowni mieszkańcy, relacje wynikające z art. 242 

ustawy o finansach publicznych oraz wskaźniki wynikające z art. 243 zostały zachowane. Bardzo 

proszę Państwa Radnych o podjęcie uchwały przeze mnie przedstawionej. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, pani skarbnik, otwieram dyskusję, bardzo proszę.  

Nie widzę chętnych do zabrania głosu, zatem Szanowni Państwo, poddaję projekt uchwały pod 

głosowanie. Uprzejmie proszę Państwa Radnych o dokonanie aktu głosowania.  

Bardzo dziękuję. Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała nr 

60/393/2023 została przez Radę Gminy Grzegorzew podjęta 14 głosami za. 

Szanowni Państwo pkt 14 sesji dotyczy udzielenia przez panią wójt gminy odpowiedzi na 
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interpelacje i zapytania, wniesiona przez Państwa Radnych. Bardzo proszę pani wójt, oddaję głos. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Bardzo dziękuję, Panie Przewodniczący, panie panowie radni, Szanowni Państwo. 

Odpowiadając na interpelacje Państwa, Radnych, już uprzejmie poinformuję, co się nam udało 

ustalić. I tak.  

Pytanie pana wiceprzewodniczącego rady Marka Lewandowskiego dotyczyło tutaj spraw 

związanych z gospodarką odpadami i zaległościami, z tym z tą opłatą związanymi. Szanowni 

Państwo, w trakcie sesji udało nam się ustalić, że pracownicy działu gospodarki odpadami w 

trakcie tego roku już wystawiły dziewczyny 511 upomnień. 

Drodzy Państwo, no też zabezpieczamy, zabezpieczamy, Szanowni Państwo, w postaci, w 

postaci hipoteki. 

Trudno nam jest teraz odpowiedzieć, ile wpłynęło tych pieniążków? Bo pani, no tutaj pani dyrektor 

dzwoniła do pani Edyty, ale nie udało nam się ustalić, ile wpłynęło z tych upomnień. Skuteczność 

tego wystawienia upomnień. Bo Drodzy Państwo, to są też koszty, no ale naszym obowiązkiem 

jest dbać o dochody gminy, zresztą to jest naruszenie dyscypliny finansów, gdybyśmy takich 

upomnień nie wystawiali. Mamy taki obowiązek.  

Czyli te 130 737 zł zaległości, dodam, że są to zaległości z lat ubiegłych również. Moglibyśmy 

teraz, że tak powiem po analizować, jeśli chodzi o zaległości z tego roku, bo tyle, co nam się udało 

z tego roku, to około 70 000 zaległości jest, 79, ale obiecuję, że na przyszłą sesję bądź na 

spotkanie robocze dokonamy takiej analizy szczegółowej. Tutaj panie mi przygotowały tak. 

Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Bo tak wejdę pani wójt w słowo, bo tak szybko liczę nawet w pamięci, 511 upomnień razy 16 zł, bo 

upomnienie tyle kosztuje, to wychodzi następne ponad 50 000. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Tak, dlatego też tak jak mówię, no ale naszym zadaniem i obowiązkiem jest wysoka Rado, 

szanowni Państwo, dochodzenie należności. Niedochodzenie należności podczas kontroli 

regionalnej Izby Obrachunkowej jest to zarzut w stosunku do organu wykonawczego, jakim jest 
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wójt gminy, jako naruszenie dyscypliny. Także to są koszty, tak, to są koszty, bo skuteczne 

doręczenie, potem następnie do do do urzędu skarbowego, do wydziału komorniczego, to też są, 

jeżeli to jest nieściągalne należność, jeżeli jest nieściągalna, to opłaty komornicze gmina ponosi, 

także gdyby tak dokonać takiej analizy, jakie są koszty tego wystawienia i doręczenia skutecznie 

upomnień oraz koszty komornicze, to jest to też kwota, która no też nas obciąża. 

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

Bo to mamy notorycznie, notorycznie niepłacących, ale jest spora grupa takich mieszkańców, 

który zapominają zwyczajnie, to nie musowo nawet im wysyłać upomnień. Można im przy okazji 

wspomnieć jak oni zapłacą, jest dużo tych opłat, człowiek zapomina, normalna rzecz. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Starają się, panie bardzo, bo no zdarza się, że tam, ale starają się. 

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

Telefony może takim ludziom to do tego być nie nie złośliwie nie płacą, tylko zapominają, 

zwyczajna rzecz no. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

W przypadkach takich, których już wiemy, że telefon nie daje żadnego rezultatu, to po prostu 

zobowiązani jesteśmy wystawić upomnienie, potem następne upomnienie, a następnie egzekucja 

w postaci wysłania do do komornika. 

Także Drodzy Państwo, jeśli chodzi tutaj o gospodarkę odpadami, to wiemy że no tak jak już 

wcześniej wspominałam, no nie ma możliwości, żeby odmówić odbioru odpadów, bo nie ma takiej 

możliwości. Każdy odpad wystawiony za bramę jest już własnością gminy. 

Tutaj pani Kasia ustaliła w trakcie z panią Edytką jeszcze tak państwu powiem, że jeśli chodzi o 

zebrane odpady bio, o których mówiliśmy, że cena wzrośnie, to w 2021 roku do Miejskiego 

zakładu odpadami komunalnymi w Koninie wyjechało z naszej gminy 221 ton odpadów, w 2022 

roku 212 ton odpadów bio tych brązowych worków, a do końca września tego roku 155 ton, czyli 

już za nami jest październik, listopad, do końca roku będzie więcej. Jeśli chodzi o popiół, to też 
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Drodzy Państwo, jeśli chodzi o popiół, to posłuchajcie. 373 tony popiołu wyjechało z naszej gminy 

w 2021 roku, 355 ton wyjechało w 2022 roku, a do końca września tego roku 267 ton. I za te tony 

za to, co mówiliśmy, jaka wczoraj została podjęta uchwała przez zgromadzenie wspólników 

Miejskiego zakładu odpadami komunalnymi, opłata wzrosła. Także możemy się spodziewać, no 

nie możemy, bo na pewno teraz patrząc na ilość tych ton, możemy sobie już analizować stawkę 

od mieszkańca, która będzie musiała ulec, zmienić.  

Odpowiadając na dalsze, na dalsze pytania. Pan Radny, pan wiceprzewodniczący zapytał o drogę 

powiatową, ja pamiętam, panie wiceprzewodniczący podczas ostatniej sesji zadał pan pytanie 

radnemu powiatu, w międzyczasie tutaj pani dyrektor ustaliła z panem Grzegorzem 

Wawrzyniakiem następujące, następującą kwestię otóż pan insp. Wawrzyniak rozmawiał z 

przedstawicielem powiatowego zarządu dróg, że odbyła się tam wizja i krótko mówiąc ten 

przepust łączy się z drogą gminną, a co za tym idzie po naszej stronie. Czyli poszerzenie 

przepustu i wykonanie będzie po stronie gminy, gdyż łączy się z drogą o, zarządcą drogi, którą, 

która tak. Niższego rzędu, czyli tutaj gmina, musimy zrobić to sami. Powiem więcej już pan 

Grzegorz rozmawiał na temat tutaj z potencjalnym wykonawcom i mam nadzieję, że w tym roku 

jeszcze uda nam się to sfinansować i wykonać także bardzo proszę. 

Odpowiadając na kolejną interpelację, że gmina złożyła wniosek. Tak, Drodzy Państwo, złożyliśmy 

wniosek w programie rozświetlamy Polskę. Nie ma jeszcze odpowiedzi. 

I tak jak ostatnio mówiłam podczas sesji, to jest wniosek na modernizację istniejącego oświetlenia. 

Natomiast Państwa Radnych wnioski tak jak pana Janusza Dorabiały, czy dzisiaj pana 

wiceprzewodniczącego, pana Molickiego, czy pana Marka wniosek mówiący o tym, żeby 

zamontować oświetlenie uliczne przy posesji osoby prowadzącej działalność gospodarczą, to 

muszę państwu powiedzieć, że tam nie ma w ogóle przewodu piątej nitki słynnej i tam by było, 

trzeba w Kiełczewku budować, tak jak w Borysławicach Kościelnych budować, tak. Może być 

szafka, o których mówimy lub też budować przewody elektryczne w ziemi, tak linie i tutaj też 

wysoka Rado, jak będziemy się spotykać w grudniu, a termin na pewno tutaj pan przewodniczący 

ustali z państwem dzisiaj, bo mamy jeszcze kilka rzeczy w tym roku do omówienia, to chciałabym 

z państwem skonsultować, a powiem więcej, może nawet zaprosić przedstawiciela spółki 

oświetlenie uliczne i drogowe, na ten temat właśnie żeby nam podpowiedziano, gdzie będzie 

możliwość techniczna taniej, a gdzie będzie trzeba budować linie, a co za tym idzie 

przygotowywać dokumentację. Tak i z wkładem naszym, no fakt, że konsekwencją tego wysoka 
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Rado jest to, że mamy majątek wtedy w spółce wyższy i mamy potem ten odpis amortyzacyjny też 

wyższy. Także no należy się tutaj nad tym tematem bardzo poważnie zastanowić, a tam, gdzie 

jest możliwość, o czym pan wiceprzewodniczący rady Zbigniew Molicki mówił, to tam jest piąty 

przewód, udało nam się to ustalić, to jest kwestia oprawy, to tak, gdzie jest kwestia oprawy, to nie 

ma problemu. Też ostatnio pamiętam, pan Zbigniew mówił o tym, że lampy zapalają się w różnym 

czasie, to Państwo Radni, powiedzcie nam, jak obserwujecie po zmianie czasu? Czy to jest 

wszystko dobrze, to proszę powiedzieć, jak przedstawiciele spółki do nas odwiedzili, to będziemy 

o tym rozmawiać. 

To były interpelacje pana wiceprzewodniczącego rady i teraz interpelacja Pana Radnego Łukasza 

Łuczyńskiego. Drodzy Państwo, nie wszystko zdążyłam zanotować, proszę mi wierzyć, ale pan 

chciał się odnieść do wystąpienia sprzed 10 dni. Wszystko mamy zapisane, wnioskuje pan o 

oznakowanie poziome. Ja teraz, przyjmujemy to do realizacji i to tyle. Mam nadzieję, że to uda się 

koło tej koło szkoły w Bylicach ten temat, o którym wielokrotnie już tutaj podczas sesji mówimy. I 

to by było tyle. Odpowiedziałam pani Kasiu. 

Bo pani Kasia mi przypomina o wniosku pana Zbigniewa Molickiego tak, ja już odpowiedziałam, 

bo tam jest piąty przewód, to Drodzy Państwo, tyle moich odpowiedzi na państwa, interpelacje i 

zapytania w trakcie sesji. Dziękuję, bardzo. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję pani wójt. 

Szanowni Państwo, otwieram pkt 15 wolne wnioski i głosy, bardzo proszę o zabieranie głosu. Pan 

Radny Rafał Kotkowski. 

Rafał Kotkowski (Przewodniczący komisji planu i budżetu)  

Pani wójt, Panie Przewodniczący, drodzy koledzy, idąc za waszym śladem, ja również chciałby 

złożyć jeden wniosek i tutaj chodzi mi głównie o montaż również dwóch lamp przy ulicy leśnej. 

Mówię tutaj o posesjach od posesji państwa Białasików w kierunku lasu, z tego względu, że ten 

odcinek drogi jest znacznie uczęszczany przez samochody ciężarowe, wiemy jadące do ferm. 

I jest to odcinek drogi bardzo niebezpieczny, który jest całkowicie ciemn, czyli chodzi mi głównie 

od zakrętu w kierunku lasu. Dziękuję. 
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Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Dziękujemy 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo dziękuję, bardzo proszę. Pan Radny Janusz Dorabiała. 

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

Czyli likwidować lampy żadnych nie będziemy? 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

No wsłuchując się we wnioski Państwa Radnych. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Była mowa o tym że w niektórych ciągach jest za dużo tych lamp i jak mają lepiej świecić, teraz 

wyraźniej to niektóre można zlikwidować lampy. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Wniosek, o którym pan mówi, o którym rozmawialiśmy, wielokrotnie, pokaże nam ten program, 

rozświetlamy Polskę, bo będziemy tutaj mówić o lampach tych, które są nieekonomiczne i które są 

bardzo energochłonne. Jeżeli wyjdzie w analizie finansowej, że likwidacja, a efekt oświetlenia dróg 

będzie taki sam, jak jest obecnie, no to będziemy na pewno podejmować takie decyzje. Natomiast 

to, co teraz państwo mówicie radni o nowych lampach no to troszeczkę tych wniosków jest. 

Mamy dwa tematy program rozświetlamy Polskę nie ma odpowiedzi i drugi, drugie wnioski, które 

dzisiaj składacie i nie tylko dzisiaj, to są jeszcze wnioski o montaże nowych, czyli musimy się 

zastanowić. Z jednej strony szukamy oszczędności, a z drugiej strony chcemy nowe. Musimy 

pamiętać, że tam, gdzie jest konieczne, gdzie to jest, gdzie jest bezpieczeństwo itd. 

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

Punkty newralgiczne ale w niektórych ciągach zdecydowanie za dużo jest tych lamp. 
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Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Na pewno to nam wyjdzie podczas audytu, który będzie wykonany.  

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

To nie możemy się sugerować tym, że komuś lampę zabierzemy, bo lampy nie są dla 

poszczególnych mieszkańców, dla poszczególnych posesji, tylko dla wszystkich przejeżdżających.  

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Tak jest.  

Janusz Dorabiała (Przewodniczący komisji rolnictwa, handlu i usług oraz 
ochrony środowiska)  

Musimy zmienić tok myślenia, bo była nieraz była taka mowa ano, bo się oburzą, obrażą się. 

Lampy są dla przejeżdżających mieszkańców, nie dla tych, co posesje koło nich są. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Bardzo Proszę, pan wiceprzewodniczący Marek Lewandowski. 

Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Pani wójt słuchałem, pani wójt bardzo uważnie, jak odpowiadała na zapytania radnych i jeżeli, źle 

zrozumiałem pani wójt, to proszę mnie poprawić, bo pani użyła takiego stwierdzenia, śmieci 

wystawione za bramą są własnością gminy. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Tak. No tak, można powiedzieć, mieszkaniec, który wystawi ich każdą ilość odpadów, już jest 

własnością gminy, bo płaci, bo płaci, a to, że je płaci, to jest zadanie nasze, które ustawa nałożyła 

na samorządy, obowiązek odbioru odpadów. Dlatego często używa... 

Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Chciałem się po prostu upewnić, bo nie dowierzam w to, co pani mówiła. 
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Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

No tak, śmieci muszą być zabrane, dlatego my tak mówimy. Samorządowcy nieraz w naszym 

gronie, że każdy worek wystawiony za furtkę jest własnością gminy, bo tak jest.  

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Oczywiście mówimy o odpadach komunalnych. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Tak o odpadach komunalnych. 

Marek Lewandowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy)  

Mam na myśli śmieci, a jeszcze póki jestem przy głosie, to chciałbym, bo za dobre rzeczy należy, 

jak to się mówi, też dziękować. Chciałem w imieniu użytkowników i wszystkich użytkowników drogi 

na ręce pana insp. Grzegorza Wawrzyniaka złożyć podziękowanie również w imieniu własnym za 

naprawę drogi gminnej w obiecie łąkarskich w stronę trasy 92 oraz drogi gminnej właśnie od tej 

posesji nr 52, o której mówiłem wcześniej w stronę Czołowa w gminie Koło. Tak, jeździłem tam i 

patrzyłem, że nie wiem, jakie to były koszty, ale tak mi się wydaje, że to stosunkowo niedużym 

kosztem poprawiło się stosunkowo, no jakość tej, tych dróg gminnych jeszcze raz naprawdę 

serdeczne dziękuję za to pracownikom Urzędu Gminy, za za tą zrozumienie i naprawę tej drogi. 

Jeszcze raz serdecznie dziękuję. 

Bożena Dominiak (Wójt Gminy)  

Bardzo miło. 

Tadeusz Sosnowski (Przewodniczący Rady Gminy)  

Dziękuję, panie Marku, bardzo proszę. Kto z państwa jeszcze chce zabrać głos? 

Nie widzę. 

Szanowni Państwo chciałbym, powiedzieć, abyśmy po sesji zostali jeszcze parę minut celem 

ustalenia daty najbliższego spotkania roboczego i oczywiście zapraszam wszystkich Państwa 

Radnych 11 listopada na uroczystość, weźmy udział w tej uroczystości, jak najliczniej. 

Szanowni Państwo, skoro nie ma więcej głosów, stwierdzam, że porządek obrad 60 sesji Rady 
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Gminy został wyczerpany. Dziękuję państwu za udział, dziękuję obsłudze technicznej. Serdecznie 

pozdrawiam wszystkich mieszkańców oraz osoby, które śledziły transmisję obrad. 

 

 


